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Protokół z XLVIII sesji Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji 

11 sierpnia 2022 r. (czwartek), godz. 16:30 

Park Wodny OCTOPUS, sala multimedialna, Suchy Las, ul. Szkolna 18. 

 

 

Porządek sesji: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie  protokołu  z  sesji  Rady  Gminy  Suchy  Las  nr  XLV/22  z dnia 28 kwietnia 2022 r. 

oraz nr XLVI/22 z dnia 23 maja 2022 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Wymiana 

pieców węglowych na kotły gazowe w gminie Suchy Las”. 

5. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę nr XLIII/475/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 lutego 

2022 r.  w sprawie  pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2022-2035. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 23 w obrębie Biedrusko. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki gruntu 

nr 575 w obrębie Chludowo. 

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu 

nr 379/14 w obrębie Suchy Las. 

11. Podjęcie  uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu działki gruntu nr 23/8 

w obrębie Suchy Las. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych oraz 

doradców zawodowych, z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w poradniach psychologiczno-

pedagogicznych. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

14. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącego Rady Gminy, Przedstawiciela gminy 

w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady. 

15. Interpelacje i zapytania Radnych. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji (00:02:26*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył XLVIII sesję Rady Gminy Suchy 

Las VIII kadencji w dniu 11 sierpnia 2022 r. o godz. 16:31 witając Radnych oraz gości.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że sesja Rady Gminy Suchy 

Las była transmitowana on – line, nagranie w systemie audio – video było dostępne w serwisie 
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esesja.tv pod linkiem https://esesja.tv/transmisje_z_obrad/181/rada-gminy-suchy-las.htm. Nagranie 

z transkrypcją będzie udostępnione po upływie 14 dni od daty sesji. Dostęp do tego serwisu odbywa 

się poprzez stronę internetową www.suchylas.pl/media. Z uwagi na publiczny charakter sesji 

nie należy posługiwać się danymi osobowymi, ponieważ można narazić się na złamanie przepisów 

dotyczących ochrony danych osobowych. 

 

Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (00:03:17*) 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak stwierdził, że obrady sesji były prawomocne. 

W sesji udział wzięło 12 Radnych, 3 Radnych nieobecnych – Radna A. Ankiewicz, Radny Z. Hącia, 

Radna I. Koźlicka.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy zebrani mają uwagi do porządku 

obrad sesji.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że w związku z rekomendacjami oraz decyzją 

Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wniósł o wprowadzenie do porządku obrad 

projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą 

środków komunikacji elektronicznej. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie wprowadzenia 

do porządku obrad projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 12 Radnych. 

Za – 12: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Łączkowski K., Pągowska J., 

Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Projekt uchwały został wprowadzony do porządku sesji pod numerem 13. 

 

 

Nowy porządek sesji: 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie  protokołu  z  sesji  Rady  Gminy  Suchy  Las  nr  XLV/22  z dnia 28 kwietnia 2022 r. 

oraz nr XLVI/22 z dnia 23 maja 2022 r. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Wymiana 

pieców węglowych na kotły gazowe w gminie Suchy Las”. 

5. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę nr XLIII/475/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 lutego 

2022 r.  w sprawie  pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022. 

7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  

na lata 2022-2035. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu 

nr 23 w obrębie Biedrusko. 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki gruntu 

nr 575 w obrębie Chludowo. 

10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu 

nr 379/14 w obrębie Suchy Las. 

11. Podjęcie  uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu działki gruntu nr 23/8 

w obrębie Suchy Las. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych oraz 

doradców zawodowych, z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w poradniach psychologiczno-

pedagogicznych. 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej. 

14. Informacje: Wójta Gminy, Przewodniczącego Rady Gminy, Przedstawiciela gminy 

w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski, Przewodniczących Komisji Rady. 

15. Interpelacje i zapytania Radnych. 

16. Wolne głosy i wnioski. 

17. Zamknięcie sesji. 

 

W związku z brakiem dalszych uwag do porządku sesji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. 

Banaszak przystąpił do kolejnego punktu porządku obrad.  

 

 

Ad. 3. Przyjęcie  protokołu  z  sesji  Rady  Gminy  Suchy  Las  nr  XLV/22  z dnia 28 kwietnia 

2022 r. oraz nr XLVI/22 z dnia 23 maja 2022 r. (00:06:13*) 

 

Na sesję przybyła Radna I. Koźlicka (00:06:28*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi do protokołu 

z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLV/22 z dnia 28 kwietnia 2022 r.  

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLV/22 z dnia 

28 kwietnia 2022 r.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy Radni mają uwagi do protokołu 

z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLVI/22 z dnia 23 maja 2022 r.  

 

Wobec braku uwag do protokołu, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził 

głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z sesji Rady Gminy Suchy Las nr XLVI/22 z dnia 23 maja 

2022 r.  
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Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0, 

Wstrzymujących się – 0. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: 

„Wymiana pieców węglowych na kotły gazowe w gminie Suchy Las” (00:08:52*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radny M. Przybylski kierując pytanie do Zastępcy Wójta Gminy Suchy Las M. Bulińskiego spytał 

czy grupa 6 beneficjentów będzie ostateczną grupą korzystającą z przedsięwzięcia, czy będzie kolejna 

edycja, która pozwoli na uczestniczenie większej liczbie osób.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że w pierwszym rozdaniu bierze 

udział sześć nieruchomości z czego w czterech są już wykonane prace, a w dwóch zostaną wykonane 

do końca sierpnia. Zastępca Wójta dodał, że są dwie nieruchomości, które oczekują na udział. Jedna 

nieruchomość, o której wspominał, na jednej z poprzednich sesji, wystąpił problem z przyłączem 

gazowym. Dodał, że nie czekają do września na decyzję gazowni, bo może się wszystko przedłużyć 

ale jest możliwość w ramach tego postępowania przetargowego, zamówienia dodatkowego, jeśli 

terminy z gazownią uda się zamknąć w najbliższym czasie to będzie taka możliwość. 

Druga nieruchomość, gdzie starali się włączyć ją do przetargu posiada nieuregulowane sprawy 

spadkowe. Zastępca Wójta podkreślił, że są to dwie nieruchomości, które mają szansę załapać się przy 

spełnieniu warunków. Wskazał, że jest kilka takich nieruchomości, które się wycofały a pierwotnie 

były ujęte na liście. Dodał, że na razie gmina nie ma zgłoszeń związanych z pomocą społeczną czyli 

z objęciem programem rodzin, które wymagają takiego wsparcia, zatem póki co nie przymierzali się 

do rozdań w następnych latach w takim samym zakresie. Wskazał, że typowano 16 rodzin, z których 

skorzysta mniej więcej połowa i można się zastanowić nad przemodelowaniem systemu i pójściem 

w inny model jak dopłaty do wymiany źródeł ciepła czy wsparcia merytorycznego w składaniu 

wniosków do programów rządowych jak w przypadku Programu Czyste Powietrze.  

 

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki na realizację przedsięwzięcia pn.: „Wymiana pieców 

węglowych na kotły gazowe w gminie Suchy Las”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
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Za – 13: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVIII/551/22. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę nr XLIII/475/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 

24 lutego 2022 r.  w sprawie  pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego (00:13:26*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały uchylającej uchwałę nr XLIII/475/22 Rady Gminy Suchy Las z dnia 24 lutego 2022 r.  

w sprawie  pomocy finansowej dla Powiatu Poznańskiego. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVIII/552/22. 

 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 

(00:14:57*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Skarbnik Gminy Suchy Las 

M. Wojtaszewskiej.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska poinformowała o wniosku z Referatu Budowalno 

Inwestycyjnego o dokonanie zmiany w budżecie w skutek otwarcia ofert na przetarg dotyczący 

inwestycji budowy infrastruktury w ul. Linkowskiego i wodociągu w ul. Rumiankowej w Suchym 

Lesie. Skarbnik wskazała, że w wyniku otwarcia ofert na budowę infrastruktury w ul. Linkowskiego 

można zwolnić z zadania 140.000,00 zł, a w przypadku zadania budowy kanalizacji sanitarnej 

w brakującym odcinku ul. Rumiankowej w Suchym Lesie istnieje konieczność zwiększenia kwoty 

o 240.000,00 zł. Skarbnik poinformowała, że brakująca kwota 100.000,00 zł pochodzi 

w autopoprawce z wolnych środków.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  
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Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że na biuletynie informacji publicznej gminy Suchy Las nie doszukała się informacji 

o przetargu na budowę infrastruktury w ul. Rumiankowej. Radna spytała czy we wskazanym przetargu 

połączono dwa wspomniane zadania budżetowe.  

Wskazano, że w przetargu połączono dwa zadania budżetowe.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja pozytywnie, jednomyślnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że oprócz autopoprawki, którą w jego imieniu 

przedstawiła Skarbnik Gminy składa kolejną autopoprawkę. Wskazał, że w projekcie uchwały 

w zakupie usług pozostałych widniała kwota zwiększenia o 80.000,00 zł na zwiększenie 

wydatków związanych z publikacją w prasie oraz na Gazetę Sucholeską. Wójt zaproponować 

zmniejszenie kwoty o 15.000,00 zł do kwoty 65.000,00 zł. Poinformował, że w trakcie posiedzenia 

Komisji padło kilka pytań i zwrócono uwagę na niezmniejszoną kwotę w projekcie, który znalazł się 

w maju lub w czerwcu w projekcie zmiany uchwały budżetowej. Wójt wskazał, że faktycznie tak było, 

taką kwotę przedstawili, a w związku z tym, że jest już sierpień i jest inna sytuacja budżetowa jest 

mniej miesięcy do wykorzystania i racjonalnym wydaje się zmniejszenie kwoty z 80.000,00 zł 

na 65.000,00 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak kierując pytanie do Wójta Gminy wskazał, 

że na zadaniu było 80.000,00 zł i zawnioskował o zmniejszenie kwoty o 15.000,00 zł. Przewodniczący 

Rady wskazał, że wcześniej na Komisji Wójt przedstawił proporcje 30.000,00 zł na gazety pozostałe 

i 50.000,00 zł na Gazetę Sucholeską. Spytał jak 15.000,00 zł będzie miało się w stosunku 

do przedstawionych proporcji. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że wniosek został złożony na podstawie informacji 

od Kierownika Referatu Promocji jest więc najświeższym wnioskiem. Wójt poinformował, że nie 

określi precyzyjnie jakie to będą kwoty, natomiast jest to oczekiwanie pomiędzy 40.000,00 zł 

a 50.000,00 zł  na Gazetę Sucholeską w związku z podniesionymi kosztami zakupu papieru, druku, 

dystrybucji oraz innych usług związanych z wydawaniem Gazety Sucholeskiej. Zakładają, że jeszcze 

raz te koszty mogą istotnie się podwyższyć. Wójt wskazał, że pozostała kwota to zakup stron 

w wydawnictwach zewnętrznych.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Suchy Las Radny T. Sztolcman zaproponował, by zająć się 

tematem pracy i dopłaty we wrześniu. Przy tym zwołać Komisję Budżetową, by Radni zapoznali się 

z kosztami funkcjonowania Gazety Sucholeskiej, by świadomie podjęli decyzję ile środków w jakim 

kierunku przyznać. Wiceprzewodniczący Rady Gminy złożył wniosek o całkowite zdjęcie kwoty 

i powrót do tematu we wrześniu.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że najpierw Rada przystąpi 

do przegłosowania autopoprawki zgłoszonej przez Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewską 

dotyczącej zmian w związku ze środkami na zadaniach budowy kanalizacji sanitarnej w brakującym 

odcinku ul. Rumiankowej w Suchym Lesie oraz budowy infrastruktury na ul. Linkowskiego.  

Radna J. Prycińska odnosząc się do wniosku Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las 

Radnego T. Sztolcmana wskazała, że Komisja Budżetowa odbyła się w poniedziałek i wówczas 

należało poprosić o wyjaśnienia. Radna wyraziła opinię, że szkoda, że Radni nie robią tego na bieżąco 

na komisjach bo na chwilę obecną Gazeta Sucholeska musi nadal działać, a tak zostanie wstrzymana 

do września.  

Radna J. Radzięda wskazała, że w ostateczności gdyby okazał się, że na koncie Gazety Sucholeskiej 

jest absolutne zero to nie ma większego problemu, by Wójt przerzucił pieniądze zarządzeniem, a Rada 

Gminy może spokojnie poczekać do września na tabele z kosztami. 



7 
 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wiedząc, że są o wiele poważniejsze sprawy uważa podobnie 

jak Panowie Radni, że przedłużanie dyskusji jest żenujące i ośmieszające dla władz gminy. Wójt 

wskazał, że doskonale da sobie radę a odnosząc się do wypowiedzi Radnej J. Radziędy wskazał, 

że Gazeta Sucholeska nie ma konta, a Gazetą Sucholeską jako wydawca zarządza Wójt. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

autopoprawki Wójta Gminy Suchy Las w sprawie zdjęcia z zadania 140.000,00 zł na budowę 

infrastruktury w ul. Linkowskiego oraz zwiększenie o kwotę 240.000,00 zł środków na budowę 

kanalizacji sanitarnej w brakującym odcinku ul. Rumiankowej w Suchym Lesie.  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Autopoprawka została przyjęta. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak kierując wypowiedź do Skarbnik Gminy 

Suchy Las M. Wojtaszewskiej wskazał, że na mailu oraz na sesji Radni otrzymali zmiany w planie 

wydatków po autopoprawce. Spytał czy jest to konsekwencja tego co było wcześniej.  

Skarbnik Gminy Suchy Las M. Wojtaszewska wskazała, że przesłane materiały oraz te, które Radni 

otrzymali na sesji zawierają autopoprawkę, uzasadnienie autopoprawki, po zmianach treść uchwały 

budżetowej i zmienione załączniki zarówno inwestycyjny oraz przychodów i rozchodów. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał Panią Mecenas K. Augustyniak czy 

te materiały mają być również przegłosowane.  

Głosy na sali wskazały, że nie trzeba głosować.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że wniosek 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las Radnego T. Sztolcmana o zdjęcie kwoty na wydatki 

związane z publikacją w prasie oraz na Gazetę Sucholeską w kwocie 80.000,00 zł jest dalej idący niż 

autopoprawka Wójta Gminy Suchy Las o zmniejszenie środków z 80.000,00 zł na 65.000,00 zł.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

wniosku Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las Radnego T. Sztolcmana o wykreślenie 

kwoty 80.000,00 zł z zakupu usług pozostałych z wydatków związanych z publikacją w prasie oraz 

na Gazetę Sucholeską. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 10: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski 

M., Radzięda J., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 3: Jankowiak M., Prycińska W., Rozwadowski R. 

Wniosek został przyjęty, kwota została zdjęta.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetu, 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radną J. Pągowską o przeanalizowanie w miarę możliwości 

na Komisji kwestię nakładów finansowych na prasę.  
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Z uwagi na brak dalszych głosów Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął 

dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na rok 2022 z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVIII/553/22. 

 

Ad. 7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy 

Las  na  lata 2022-2035 (00:27:30*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały wiedząc, że odbędzie się dłuższa 

dyskusja na sesji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radny M. Przybylski wskazał, że wielokrotnie wypowiadał się w kwestii sensu realizacji zadania. 

Dodał, że w dniu sesji wystąpiły okoliczności szczególne i ma nadzieje, że będzie to ostatnia 

wypowiedź w tej materii. Radny sformułował dwa wnioski w odniesieniu do zadania. Radny 

zaproponował, by w pozycji 1327 w nazwie zadania w kolumnie nazwa i cel nadać zadaniu nowe 

brzemiennie: „Złotkowo. Budowa dróg wraz z pełnym uzbrojeniem: ulica 03KD ulica Południowa, 

ulica Zachodnia, ulica Północna”. Ponadto Radny wniósł o zdjęcie całej, zaproponowanej kwoty 

w wierszu C zadania: 15.911.394,50 zł co skutkuje pozostawieniem dotychczasowej wartości w pod 

wierszu AB zadania: 8.637.451,52 zł.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poprosił o ponowne przedstawienie 

pierwszego wniosku Radnego M. Przybylskiego 

Radny M. Przybylski powtórzył proponowaną zmianę nazwy zadania: „Złotkowo. Budowa dróg 

wraz z pełnym uzbrojeniem: ulica 03KD, ulica Południowa, ulica Zachodnia, ulica Północna”. Radny 

kontynuując wypowiedź wskazał, że historia zadania jest powszechnie znana, ale w tym szczególnym 

dniu kiedy będą decydować czy przeznaczyć z publicznych pieniędzy około 30.000.000,00 zł 

na realizację tego zadania, w tym pieniądze z polskiego ładu, pokrótce przypomni historię. 

Poinformował, że w latach 2017-2018 trwały negocjacje z przedsiębiorcami dotyczące partycypacji 

w kosztach tej inwestycji jednak, nie doszło do podpisania umów, gdyż przedsiębiorcom jak się 

wydaje zebranym, nie zależało na tej inwestycji. Dodał, że potwierdziły to rozmowy sołtys Sylwii 

Sawińskiej z niektórymi z przedsiębiorców. Kontynuując Radny wskazał, że 28 listopada 2018 r. Wójt 

podpisał umowę dotyczącą wykonania projektu z terminem do 28 października 2019 r. na kwotę 

ponad 245.000,00 zł. Następnie Wójt aneksował terminowo i kwotowo umowę a ostatni aneks został 

podpisany 15 marca 2021 r. Radny podkreślił, że w całym 2019 r. Wójt prowadził nieformalne 

konsultacje z mieszkańcami Złotkowa odnośnie budowy nowego skrzyżowania w ulicy Obornickiej. 



9 
 

Radny kierując wypowiedź do zebranych wskazał, że nie ma zgody i akceptacji na budowę nowego 

skrzyżowania na wysokości ulic Północnej i Cedrowej na podstawie koncepcji Wójta. W lutym 

2019 r. Rada Gminy przyjmuje miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla tzw. osiedla 

„Poz-Bruk” na granicy Złotkowa i Złotnik, na podstawie którego ma powstać około 130 jednostek 

mieszkaniowych. W dniu 22 sierpnia 2019 r., Sołtys Złotkowa wraz z Radnym G. Słowińskim 

i Radnym M. Przybylskim złożyli petycje do Wójta o uwzględnienie stanowiska mieszkańców 

w zakresie organizacji ruchu na tym odcinku. Następnie w dniu 23 stycznia 2020 r. stanowisko 

popiera Rada Gminy jednogłośnie przyjmuje oświadczenie w sprawie złożonej petycji, w której 

apeluje do Wójta, by w procedurze planistycznej w charakterze osoby konsultującej wystąpiła jedna 

z autorek petycji, Sołtys Złotkowa p. S. Sawińska. Radny M. Przybylski wskazał, że nie doszło do ani 

jednego incydentu, gdzie Wójt czy projektanci zaprosiliby Sołtys Złotkowa na konsultacje. 

Kontynuując Radny wskazał, że Wójt uzyskał pozwolenie na budowę. W dniu 4 kwietnia 2022 r. 

Starosta Poznański wydał decyzję w trybie specjalnym tzw. ZRID. Radny poinformował, że złożony 

wniosek omówi trochę później. Radny wyraził opinię, że alokowanie kwoty 20.000.000,00 zł 

z budżetu Gminy Suchy Las, w tym wykupy nieruchomości oraz prawie 10.000.000,00 zł z Polskiego 

Ładu na inwestycje, która nie ma akceptacji społecznej, jest nieakceptowane przez wszystkich 

mieszkańców Złotkowa i tych, których poprosili o wyrażenie opinii ze Złotnik. Radny wskazał, że nie 

pamięta by jakakolwiek inwestycja wywoływała aż takie zjednoczenie jeśli chodzi o jej dezaprobatę 

i krytykę. Radny stwierdził, że być może były inwestycje, które były akceptowane mniej lub bardziej 

ale ta ma opinie jednoznaczną, a tym samym bardzo poprosił Radnych, by wzięli to pod uwagę przy 

głosowaniu. Podkreślił, że są to pieniądze ludzi i mają prawo decydować co się dzieje w ich 

najbliższej przestrzeni. Wskazał, że nie należy zabierać mieszkańcom tego prawa i Radni nie powinni 

czuć się ponad mieszkańcami, gdyż powinni im służyć, gdyż taka jest rola Radych, a nie utwierdzać 

ich w przekonaniu, że nie mają racji. Radny wyraził opinię, że nie widać celowości tej inwestycji. 

Wskazał, że mówi się o tym, że ta inwestycja, która ma kosztować 30.000.000,00 zł ma poprawić 

między innymi bezpieczeństwo na ulicy Lipowej. Dodał, że jest to mniej więcej kwota rocznego 

budżetu Gminy Suchy Las na cele majątkowe. Radny stwierdził, że bardzo często ten argument jest 

poruszany. Radny M. Przybylski zadał pytanie czy wykonano jakąkolwiek analizę, która pokazała  

skalę zagrożenia na tym terenie. Dodał, że takiej analizy nie widział. Radny poinformował zebranych, 

że ostatni wypadek na ulicy Lipowej miał miejsce w 1974 r. przy okazji wykonywania manewru 

cofania samochodem. Dodał, że nie wie czy jest to prawda ale tak wskazują najstarsi mieszkańcy 

Złotkowa, z którymi rozmawiał. Radny odnosząc się do kwestii bezpieczeństwa spytał czy jeśli było 

tak źle, to dlaczego nic w tej kwestii nie zrobiono przez tyle lat, dlaczego nie ograniczono prędkości, 

nie zamontowano fotoradaru, nie skorzystano z tanich rozwiązań, które w jego przekonaniu można 

zastosować w każdej chwili i nie trzeba na to wydawać równowartości rocznego budżetu na wszystkie 

inwestycje majątkowe w gminie. Odnosząc się do Radnych wskazał, że nie bez znaczenia są pewne 

utrudnienia komunikacyjne. Wskazał, że korek przesunie się z granicy Złotnik na wysokość ulicy 

Sobockiej w Złotkowie co utrudni życie mieszkańcom północnej części gminy. Radny dodał, że jest 

mieszkańcem gminy od wielu lat i zawsz jest tak, że pewne rzeczy w sposób niezamierzony wywołują 

kontrowersje między północom i południem i nie chciałby, by było to kością niezgody między 

mieszkańcami. Dodał, że Radni powinni integrować ludzi, nie powinni ich różnicować i różnic. 

Stwierdził, że może mieszkańcy Suchego Lasu będą beneficjentami tego rozwiązania bo być może 

w godzinach porannego szczytu będzie trochę mniejszy ruch. Radny wyraził opinię, że przez korki 

ludzie będą szukali objazdów a naturalnym objazdem będą ulice Rzepakowa czy Słonecznikowa 

w Złotkowie, a po drugiej stronie Obornickiej objazd będzie odbywał się ulicami Kochanowskiego, 

Dworcową i Łagiewnicką w kierunku os. Grzybowego. Radny wyraził opinię, że problem tkwi w tym, 

że nie jest to jedyne skrzyżowanie, które będzie w tym rejonie budowane gdyż oprócz omawianego 

będzie budowane skrzyżowanie przez dewelopera na jego koszt, które stanowić będzie kolejną zaporę 
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na wysokości ulicy Pawłowickiej, kilkaset metrów od skrzyżowania, na które wydadzą 30.000.000,00 

zł publicznych pieniędzy. Radny dodał, że w internecie są dostępne gotowe projekty skrzyżowania 

ze światłami. Radny kontynuując wypowiedź odnośnie braku analiz wskazał, że Komisja Budżetu, 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego wielokrotnie apelowała, mówiła, prosiła i pytała czy są opinie 

dotyczące sensowności budowy skrzyżowania, czy odnoszą się do budowy drugiego skrzyżowania 

w ulicy Pawłowickiej w Złotnikach, czy odnoszą się do drogi S11, czy może do północno-wschodniej 

obwodnicy Poznania. Radny M. Przybylski poinformował zebranych, że w dniu 21 kwietnia 2022 r. 

postanowił napisać maila do urzędu, do wiadomości wszystkich Radnych o następującej treści: 

„Nawiązując do informacji z posiedzeń Komisji Finansowo Budżetowej i Rozwoju Gospodarczego na 

podstawie art. 24 ust 2 ustawy o samorządzie gminnym bardzo proszę o niezwłoczne przesłanie mi 

w formie elektronicznej wszelkich pisemnych opinii oraz analiz dotyczących zasadności budowy 

skrzyżowania w ulicy Obornickiej w ramach realizacji zadania „Budowa pełnego uzbrojenia we wsi 

Złotkowo ulica Lipowa, Złota, Gogulcowa, Srebrna, Platynowa, Irydowa, Miedziana, Rzepakowa, 

Słonecznikowa, Sobocka oraz uzbrojenie terenów aktywności gospodarczej budowa i modernizacja 

dróg.”. Radny wskazał, że nie otrzymał odpowiedzi na maila i nie sądzi, że ją dostanie, gdyż jak 

stwierdził takiego opracowania zwyczajnie nie ma. Radny wskazał, że Rada w poprzednim 

głosowaniu zdjęła kwotę 80.000,00 zł i dywagowała na temat 15.000,00 zł. Dodał, że była to słuszna 

dyskusja, gdyż każdy pieniądz się liczy i dobrze, że o takich małych kwotach rozmawiają i chcą 

analizę sensowności wydatku. Radny wyraził opinię, że wniosek Wiceprzewodniczącego Rady Gminy 

Suchy Las T. Sztolcmana był słuszny, dlatego go poparł. Dodał, że nie wyobraża sobie, by poprzeć 

wniosek na 30.000.000,00 zł bez zobaczenia jakiejkolwiek analizy. Radny wskazał, że wytłumaczy 

zebranym dlaczego jest to tak ważne i przeczyta co ma do powiedziana prokuratura w głośnej 

dotyczącej wszystkich sprawie, budowy szkoły przy Konwaliowej w Suchym Lesie oraz dwóch 

działek budowlanych. Radny odczytał „Wydatki publiczne na realizację inwestycji związanych 

z budową szkoły podstawowej w Suchym Lesie nie były i nadal nie są wykonywane w sposób celowy, 

oszczędny i optymalny.” Radny odczytał drugą frazę, którą uznał za ważną zapamiętania: „Według 

śledczych w okresie od października 2004 do marca 2005 Wójt nadużył udzielonych mu uprawnień 

i zawarł umowę dzierżawy bez przeprowadzenia analizy ekonomicznej przez firmę zewnętrzną czym 

miał wyrządzić szkodę w majątku gminy w wysokości ponad 4.500.000,00 zł.” Radny wskazał, 

że kolejny zarzut dotyczył wyrządzenia Gminie szkody majątkowej w 2010 roku w wysokości 

co najmniej 543.000,00 zł. Wówczas według ustaleń śledczych Wójt zawarł z pewną firmą umowę 

dzierżawy działki na terenie Suchego Lasu i zrobił to bez przeprowadzenia odpowiedniej analizy 

ekonomicznej. Radny wskazał, że nie przesądza czy prokurator ma racje, gdyż być może nie ma racji 

ale bez wątpienia kwestia analiz jest bardzo ważna. Czy ona jest ważna tylko dla Wójta, Radny 

stwierdził, że nie. Ponadto poinformował, że publicznie powiedział, w tym również w sądzie, że Wójt 

nie ponosi winy za to wszystko co się stało jednoosobowo, chociaż formalnie nad czym Radny boleje 

tak sytuacja wygląda. Radny M. Przybylski wskazał, że za to co się stało i za to, że Rada przyklepała 

te wydatki czy ten wydatek bez analiz ekonomicznych, to za to odpowiadają Radni. Radny podkreślił, 

że nieprzypadkowo 30 osób melduje się w trybie co 2 miesiące, bo są to Radni z dwóch kadencji, 

najpierw w CBA, a później w prokuraturze. 

 

Wypowiedź została przerwana, Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował 

Wójta Gminy Suchy Las, że za chwilę zostanie udzielony głos. Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera 

wskazał, że zdecydowanie chce zabrać głos w tej sprawie. Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera 

wskazał, że Radny M. Przybylski doskonale wie, że jest to inny temat. Radny się nie zgodził. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera kontynuując wypowiedź wskazał, ze Radny M. Przybylski 

w sposób nieuprawniony, niezgodny z polskimi przepisami cytuje w tej chwili. Wójt spytał czy Radny 

wie na jakim etapie w tej chwili jest proces, który odbywa się w tej sprawie. Kontynuując Wójt spytał 
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czy Radny wie, że opinia biegłej została wycofana. Dodał, że Radny odczytuje opinię biegłej sprzed 

roku. Wójt odnosząc wypowiedź do Radnego M. Przybylskiego wskazał, by odczytał oprocentowanie 

kredytu, który biegła podała. Wójt wskazał, że Radny M. Przybylski będzie namawiał Radnych na 

zaciągnięcie kredytu na 2025 i niech odczyta, a Rada przyjmie i przyklepie. Wójt wskazał, że Radny 

nie ma prawa odczytywać materiałów z procesu, ponieważ proces się nie zakończył. Wójt odnosząc 

się do Radnych wskazał, że doskonale wiedzą, że jest to instrumentalnie wykorzystywane po to 

by podniecić wszystkich, że jest CBA, prokurator. Wójt kierując wypowiedź do Radnego 

M. Przybylskiego wskazał, że Radny nie wie na jakim etapie w tej chwili jest proces i nie wie jakie 

elementy opinii biegłej zostały wycofane.  

Radny M. Przybylski wskazał, że źródłem jego informacji nie jest proces jak założył Wójt tylko 

strona internetowa telewizji polskiej, gdyż ta sprawa była odczytywana, komentowana i jest sprawą 

publiczną. Radny wskazał, że nie odnosi się do procesu, nie zna akt sprawy co więcej powiedział 

przed chwilą, że absolutni nie jest pewien czy prokurator ma racje. Dodał, że są to cytaty prokuratury 

z telewizji. Radny podkreślił, że jest to publiczna informacja ze strony internetowej, którą można 

przeczytać. W kolejności Radny M. Przybylski przystąpił do omówienia wniosku. Radny wskazał, 

że Rada nie jest w stanie zrealizować tego wniosku, ponieważ gdyby literalnie skupić się na nim 

to z całą pewnością zawiera część opisową, która jest prawdziwa ale jest deklaratywna, czyli zawiera 

to co my chcemy wykonać. Natomiast przewidywana wartość inwestycji to 9.800.000,00 zł. 

Deklarowana kwota udziału własnego około 490.000,00 zł. Procentowy udział własny wnioskodawcy 

w realizacji inwestycji 5%. Radny wskazał, że te wszystkie parametry są już nieaktualne. Rada nie jest 

w stanie w żaden sposób tego wniosku zrealizować. W związku z powyższym Radny M. Przybylski 

wyraził opinię, że należy zmienić wniosek i zakres przetargu oraz zrealizować to zadanie, by uratować 

pieniądze w sposób ograniczony i ograniczyć się do czterech ulic, które ujął we wniosku.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że nie będzie wracał do kwestii, którą swoim 

wtargnięciem w kilku zdaniach ma nadzieję wyjaśnił. Wójt podkreślił, że nie ma obowiązku 

wykonywania ekspertyz zewnętrznych. Wskazał, że ta sprawa została wyjaśniona na różnych 

szczeblach. Poinformował, że wystarczy spojrzeć na przykład – zakres obowiązków skarbnika, 

w ustawę, w procedurę przygotowania projektów i dokumentacji. Wójt zagwarantował Radnym, że nie 

ma takiego zapisu, który obligowałby organ wykonawczy, który przygotowuje inwestycje, by musiał 

podpierać się ekspertyzą zewnętrzną. Wójt powtórzył, że jest procedura bardzo ściśle określona, która 

dotyczy realizacji projektów w tym w szczególności projektów ze ZRID. Wójt odnosząc się 

do wypowiedzi Radnego M. Przybylskiego wskazał, że nie ma opinii o sensowności realizacji 

inwestycji. Podkreślił, że pierwszy raz słyszy taką dyrdymałę. Dodał, że nigdy nie widział opinii 

o sensowności ale może Radni się gdzieś takiej doszukali.  

 

Wypowiedź została przerwana Radny M. Przybylski odnosząc się do wypowiedzi Wójta wskazał, 

by nie przekraczał pewnych granic. Wójt Gminy Suchy Las odnosząc się do wypowiedzi Radnego 

M. Przybylskiego wskazał, że Radny często posługuje się wyrażeniem aberracja a ostatnio również 

wskazał na szaleństwo. Radny M. Przybylski potwierdził. Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera 

wskazał, że zatem on pozwala sobie na dyrdymałę.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak prosił o spokój na sali oraz o dokończenie 

głosu.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera podkreślił, że nie ma czegoś takiego jak opinia o sensowności 

realizacji inwestycji. Wójt wskazał, że dlatego nie wiedzieli jak przeprowadzić coś takiego o czym 

Radni byli informowani i zakończyło się to spotkaniem z ekspertem, z byłą dyrektor Generalnej 

Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad p. Hryniewiecką, w którym uczestniczyło część z zebranych 

Radnych, na którym pewne rzeczy wyjaśniono i ma nadzieje, że zostały zapamiętane. Wójt odnosząc 

się do kwoty 499.000,00 zł do tzw. dokładki do Polskiego Ładu, przypomniał, że nie był to jego 
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pomysł, gdyż jego pomysł był wielomilionowy, to Rada sprowadziła go do kwoty 499.000,00 zł. 

Wójt podkreślił, że to była decyzja Rady Gminy, dlatego nie należy dworować z tego, że udział 

Gminy jest tak niski. Wójt odnosząc się do kwestii przedsiębiorców wskazał, że spotkania odbywały 

się wcześniej niż przed 2017 r. Wskazał, że nie dziwi się przedsiębiorcom, którzy obserwują 

i przyglądają się postępom i dyskusji władz w tej sprawie, że dzisiaj mają sceptyczny stosunek do tej 

inwestycji. Wójt podkreślił, że nie zmienia to faktu, że tej inwestycji przedsiębiorcy oczekują. 

Wójt zagwarantował, że każdy przedsiębiorca chciałby prowadzić działalność przy bezpiecznej 

drodze, z normalnym, bezpiecznym wyjazdem na drogę GP. Dodał, że wielokrotnie rozmawiał 

również z inwestorami, którzy mają na tym terenie swoje nieruchomości zabudowane oraz 

niezabudowane i ta inwestycja jest oczekiwana. Odnosząc się do konsultacji, o których Radny 

M. Przybylski wspomniał Wójt wskazał, że brał udział w konsultacjach ale zawsze na zaproszenie 

p. Sołtys, które odbywały się w Złotkowie na zebraniach w tej sprawie, nie były to konsultacje 

organizowane przez gminę a była to pozytywna reakcja Wójta na zaproszenie. 

Radny M. Przybylski przerwał wypowiedź Wójta wskazując, że powiedział iż konsultacje były 

nieformalne.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odnosząc się do wypowiedzi Radnego wskazał, że były 

formalne, ponieważ zebrania były formalne.  

Radny M. Przybylski zgodził się, że zebrania były formalne ale konsultacje w trybie uchwały nie 

były. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera odnosząc się do argumentów wskazał, że 22 lipca br. miał 

miejsce ostatni wypadek na ulicy Obornickiej i Lipowej w Złotkowie, w którym brał udział samochód 

ciężarowy, poszkodowany był ranny. Dodał, że w 2021 roku odbyło się 19 zdarzeń z udziałem policji 

na odcinku od Złotnik do węzła w Złotkowie. Wskazał, że wypadek, który miał miejsce 22 lipca br. 

zablokował Złotkowo na 2,5h i nie dało się tego nie zauważyć. Dodał, że posiadają dokumentację 

fotograficzną z tego zdarzenia. Wójt odnosząc się do wypowiedzi Radnego M. Przybylskiego przyznał 

rację, że ostatni śmiertelny wypadek miał miejsce w 1974 roku. Dodał, że wyraża nadzieje, że zebrani 

nie będą kategoryzować wypadków drogowych, gdyż każdy z nich mógł być wypadkiem śmiertelnym. 

Wypowiedź została przerwana Radny M. Przybylski wskazał, że było to porównanie do innych 

miejsc.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że jeśli porównuje się wypadki to dane miejsce ma 

szczęście, tylko jak długo będąc odpowiedzialnymi za bezpieczeństwo na drogach będą mówić, że jest 

to szczęście, gdyż na szczęście w tych 19 wypadkach nikt nie zginął. Wójt podkreślił, że tak samo 

mówiono kiedyś o Chludowie przed wypadkiem śmiertelnym. Przed którym wypowiadały się osoby 

związane z firmą, z którą była związana ofiara, gdyż zawsze ciężarówka wskazywała światłem czy 

sygnałem, że można było wyjechać. Wójt wyraził opinię, że w tej chwili światła są dobrze ułożone, 

tworzą się korki na wysokości Chludowa ale jest bezpiecznie. Dodał, że był jeden wypadek ale 

wynikało to z innych uwarunkowań. Wójt poruszył bardzo istotne kwestie jak bezpieczeństwo, które 

wygrywa z uciążliwością dojazdu do miasta Poznania, której nie da się zlikwidować, gdyż nie da się 

zlikwidować na terenie Gminy Suchy Las uciążliwości do granic miasta. Wskazał, że należy cieszyć 

się z obwodnicy, gdyż samochody z niej korzystające nie jadą już ulicą Obornicką co jest wspólnym, 

wielkim sukcesem. Wójt podkreślił, że mieszkańcy Złotkowa będą głównymi beneficjentami 

ze wschodniej strony, a od zachodniej przedsiębiorcy. Wskazał, że podział jest bardzo prosty i nie 

można jednego zbudować bez drugiego. Wójt wskazał, że wspólnym zbiorem dla tych dwóch części 

jest skrzyżowanie z sygnalizacją. Dodał, że wszyscy zebrani o tym wiedzą, że muszą je wykonać. 

Wójt dodał, że najwyżej można nie włączyć sygnalizacji ale to tylko utrudni wyjazd osobom, które 

chciałyby skręcić na przykład z projektowanej i budowanej przez gminę drogi serwisowej w kierunku 

Poznania. Wskazał, że będą w takiej samej sytuacji jak uczestnicy ruchu na ulicy Lipowej z tą różnicą, 

że będę mieć kieszeń, gdzie będą mogli się bezpieczniej włączyć ale to jest często złudne. 
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Wójt nawiązując do spotkania sprzed 10 dni z prezydium Rady, które uznał za konstruktywne, gdyż 

dzięki temu zebrani spotkali się na sesji, wskazał, że pojawiła się autentyczna troska, że jest to dużo 

pieniędzy. Dodał, że obawiał się rozmowy z uwagi na nie przygotowany wtedy projekt uchwały. Wójt 

wskazał, że jest to bardzo dużo pieniędzy prawie 28.000.000,00 zł, natomiast jak się środki wyda na 

rzecz ważną, istotną dla gminy to jest to wydatek uzasadniony, z którego każdy z 15 Radnych może 

przed swoim wyborcom się wytłumaczyć i wytłumaczyć na czym polegała ta decyzja o tym ważnym 

punkcie. Wójt poinformował, że w trosce o to, żeby spróbować jeszcze raz w ramach, które daje 

Polski Ład i procedura z ustawy o zamówieniach publicznych, biorąc pod uwagę ryzyka, które się 

pojawiły po komisji poniedziałkowej, gdzie nie zdecydowano się na dyskusję zakończoną wyraźnym 

sygnałem, że będzie dobrze, gdzie Radni byliby nastawieni pozytywnie i skłonni uchwalić, 

po przeanalizowaniu 26 postępowań oraz decyzji Generalnych Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 

oraz kilku wojewódzkich zarządców dróg, którzy w ostatnich 2 miesiącach ogłaszali przetargi, 

zmieniali specyfikację oraz to co pisze się w internecie o rynku robót drogowych, 15 minut po komisji 

Wójt  podjął decyzje o unieważnieniu przetargu z powodu braku środków finansowych. Wójt wskazał 

na najniższą kwotę z przetargu, która nie dotyczy konkretnej firmy, konkretnej oferty a jest najniższą 

ofertą która wpłynęła w postępowaniu przetargowym, w którym wzięło udział 6 firm i zaproponował 

Radnym oraz zawnioskował o to by Rada przyjęła kwotę jako maksymalną graniczną. 

Dodał, że podejmie ryzyko na własną odpowiedzialność ogłoszenia przetargu. Wójt wskazał, 

że w jego ocenie będą oferty, które mieściły się w tej kwocie. Wyraził opinię, że Ci którzy się nie 

poddadzą w najbliższych tygodniach, w których się zacznie mówić o nowej fali pandemii, która tylko 

i wyłącznie wpłynie niekorzystnie na kształtowanie się ofert. Wójt wskazał, że wiele gmin nawet ze 

środkami z Polskiego Ładu rezygnuje z inwestycji, gdyż obawiają się niespełnienia warunku 

z art. 242. Wójt odnosząc się do sugestii ze spotkania oraz z komisji wskazał, że jest duża szansa, 

że pojawią się nisze oferty i zgadza się z tymi sugestiami. Wójt podkreślił, że dlatego zwraca się 

z wnioskiem, zebrani powinni określić wspólnie maksimum, a on przyniesie dobre rozwiązanie.  

 

Radna W. Prycińska wskazała, że ostatnie słowa Wójta wytrąciły ją z tego co chciała powiedzieć. 

Radna na wstępnie wyjaśniła, że poprzedni wniosek Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Suchy Las 

T. Sztolcmana zanegowała nie dlatego, że żywi niechęć do Radnego, czy wrogo odpowie jej 

druga koleżanka, podobnie teraz wypowiada się na temat tego skrzyżowania nie dlatego, że nie czuje 

sympatii do Radnego M. Przybylskiego, gdyż nie ma tutaj żadnych personalnych odczuć. Radna 

W. Prycińska poinformowała, że wraz z kolegami z klubu zastanawiali się po poniedziałkowej 

Komisji, czy powinni się wypowiedzieć, ponieważ nie jest to ich rejon. Podjęli próbę sprawdzenia 

jakie to obecne skrzyżowanie jest. Radna wskazała, że wsiedli w auta i dzień przed sesją jeździli 

i sprawdzali komu, kiedy uda się wyjechać i jak bezpiecznie będzie. Radna dodała, że nie było 

bezpiecznie. Wskazała, że w trakcie rozmów przypomnieli sobie historię z lipami na ulicy 

Młodzieżowej, kiedy mieszkańcy, o których wielokrotnie była mowa na sesji, zarzucili im mord 

na drzewach. Zadali sobie pytanie co odpowiedzą w takiej hipotetycznej sytuacji za rok, kiedy nie daj 

Boże przytrafi się wypadek śmiertelny u kogoś z sąsiadów, ktoś przyjdzie i się zapyta, dlaczego wtedy 

zagłosowali przeciwko temu skrzyżowaniu. Radna W. Prycińska odnosząc się do wypowiedzi 

Radnego M. Przybylskiego odnośnie stwierdzenia, że Radni powinni służyć mieszkańcom wskazała, 

że się z tym nie zgadza. Wskazała, że jako Radni Gminy Suchy Las nie są zobligowani do ślepego 

słuchania głosu mieszkańców, wyborców. Radna wskazała, że wyborcy wybrali ich dlatego, 

że obdarzyli ich zaufaniem, że widzą w nich przedsiębiorców, dlatego Radni są ich przedstawicielami. 

Odnosząc się do dyskusji o środkach na prasę Radna wskazała, że zabrała głos odnośnie gazety, 

ponieważ sama jest przedsiębiorcą i wie jak się planuje. Radna podkreśliła, że Radni są rozsądni, 

dbają o dobro innych, o życie innych i w pewien sposób są osobami wyjątkowymi, które mają 

reprezentować miejscowości, dano im zaufanie i to oni mają podejmować ostateczne decyzje. Radna 
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W. Prycińska przytoczyła słowa prezydenta Woodrow’a Wilson’a, który powiedział, że prezydent ma 

obowiązek traktowania opinii publicznej tak jak żaglowiec traktuje wiatr, korzystać z niej, ale nigdy 

nie płynąć w przeciwną stronę. Radna odnosząc się do odczytanych słów wskazała, że Radni podobnie 

są zobligowani do tego, żeby słuchać i wybierać, a tak to nigdy nie popłyną. Radna W. Prycińska 

stwierdziła, że boi się podjąć decyzji na nie, ponieważ boi się, że wydarzy się coś, czemu mogłaby 

zapobiec, a czasu nie da się cofnąć. Radna odnosząc się do słów Wójta Gminy Suchy Las 

o anulowaniu przetargu wskazała, że po raz wtóry zebrani powinni sobie przypomnieć kto ma jakie 

obowiązki. Radna kierując wypowiedź do Wójta Gminy wskazała, że teraz Wójt musi się martwić, 

ponieważ ona jest na tak i dalej chce zagłosować za skrzyżowaniem, ale jeśli Wójtowi nie uda się 

wynegocjować danej kwoty to będzie to problem Wójta. Radna wyraziła opinię, że tak jak mieszkańcy 

zaufali Radnym, którzy mają podejmować decyzje, to tak samo Radni muszą zaufać organowi 

wykonawczemu. Radna kierując wypowiedź do Wójta wskazała, że teraz on musi wykonać swoje 

zadanie.  Radna kończąc wypowiedź wskazała, że na barkach Wójta pozostaje zmiana kwoty, 

a na barkach Radnych pozostaje ludzkie życie. Radna wyraziła opinię, że każdy zadecyduje zgodnie 

ze swoim sumieniem.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przypomniał, że Rada będzie głosować 

wnioski złożone przez Radnego M. Przybylskiego w pierwszej kolejności, a następnie zmiany 

w WPF.   

Sołtys Wsi Złotkowo S. Sawińska odnosząc się do wypowiedzi przedmówczyni, w której wskazała, 

że zebrani nie są po to, by słuchać ślepo mieszkańców odpowiedziała, że ma wrażenie, iż ten wiatr, 

o którym mówiła właśnie nie działa na korzyść mieszkańców, że zebrani naprawdę chcą go 

wykorzystać, żeby płynąć pod prąd, bo mieszkańcy cały czas mówią o tym, że chcą poprawy 

bezpieczeństwa wyjazdu z ulicy Lipowej, ale nie chcą dwóch zapór na ulicy Obornickiej. Sołtys 

podkreśliła, że nie chcą wracać do domu dłużej, jeżeli jest szansa na to, żeby ten czas rzeczywiście 

ograniczyć do jednego skrzyżowania. Sołtys wyraziła opinię, że ślepo słucha się i nie słucha 400 

mieszkańców Złotkowa. Dodała, że kiedyś ktoś powiedział, że ludzie nie wiedzą jakie petycje 

podpisują. Wyraziła opinię, że jest bardzo małe prawdopodobieństwo, żeby przy 400 osobach nawet 

gdyby połowa nie wiedziała co podpisuje to i tak cały czas jest 200 głosów mieszkańców. Sołtys Wsi 

Złotkowo S. Sawińska zagwarantowała, że zebrania z mieszkańcami kończą się tym samym 

stwierdzeniem, że oni tego skrzyżowania w tym miejscu nie chcą. Odnosząc się do wypowiedzi Wójta 

Gminy Suchy Las odnośnie możliwości wytłumaczenia się każdemu mieszkańcowi z decyzji, Sołtys 

wskazała, że jest w stanie zagwarantować, że ciężko będzie znaleźć kogoś w Złotkowie komu 

to rozwiązanie budowy skrzyżowania w tym miejscu będzie się podobało. Odnosząc się 

do wypowiedzi Radnego M. Przybylskiego odnośnie braku wykonania analizy Sołtys stwierdziła, 

że ubolewa nad tym, gdyż na sesji uważała, że będzie można podpytać ekspertów czy jest to miejsce 

adekwatne, które będzie odpowiednie, czy nie da się tego zrobić jedną inwestycją w innym miejscu, 

by skomunikować Złotkowo i Złotniki tym jednym skrzyżowaniem. Sołtys wskazała, że nie znając się 

zadecydowali, że tak nie jest.  Odnosząc się do spotkania, o którym wspomniał Wójt Gminy 

z p. Hryniewiecką, Sołtys wskazała, że p. Hryniewiecka nie była pewna, że te dwa rozwiązania to jest 

najlepsza decyzja. Mówiła o tym, że trzeba by się temu bliżej przyjrzeć, planować długofalowo, 

by wziąć pod uwagę szerszy zakres ulic czy rzeczywiście to co chcą teraz wybudować czy 

w przyszłości będzie miało większy sens. Sołtys wyraziła opinię, że nie zrobili tego. Dodała, że nie 

wie czy tak będzie, ale p. Hryniewiecka na Komisji powiedziała, że będzie to tymczasowe rozwiązanie 

na 10, 15 lat albo być może dłużej. Ponadto wskazała, że minimum 8 lat musieliby czekać 

na realizację inwestycji razem z wywłaszczeniami, z projektem budowy w innym miejscu. Odnosząc 

się do wypowiedzi Wójta Gminy odnośnie konsultacji z mieszkańcami Złotkowa na zebraniach 

wskazała, że miała wrażenie, że były to bardziej krzyki mieszkańców przeciwko prezentacji Wójta. 

Nie było tak, że wyciągnęli konsensus, a odniosła wrażenie, że było to przedstawienie projektu a nie 
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konsultacje. Sołtys wskazała, że nie wie jak sprawa się zakończy, ale w dniu 15 lipca br. odbyło się 

spotkanie w Złotkowie z mieszkańcami, na którym poinformowała, że dostała propozycje, żeby temat 

skrzyżowania przedstawić w telewizji. Wskazała, że zapytała mieszkańców co o tym sądzą, bo sama 

nie czuje się siłą Złotkowa, bo siła jest w mieszkańcach i dostała 100% gwarancje, że jeśli 

rzeczywiście będzie decyzja na tak to mieszkańcy sami sprowadzą media, by dać upust temu, dlaczego 

Rada Gminy nie wzięła pod uwagę ich głosu. Sołtys wskazała, że mieszkańcy są strasznie oburzeni, 

że na siłę mają zostać uszczęśliwieni. Sołtys Wsi Złotkowo S. Sawińska poprosiła Radnych 

o zagłosowanie za wnioskami Radnego M. Przybylskiego.   

Randa W. Prycińska odnosząc się do słów Sołtys S. Sawińskiej o słuchaniu głosu mieszkańców 

używając przykładu wskazała, że na wielu ulicach w gminie wszyscy mieszkańcy chcieliby mieć 

pojemniki na psie odchody, ale nikt nie chciałby go mieć pod domem i co w takim wypadku mają 

zrobić Radni, gdyż gdzieś je trzeba umieścić. Odnosząc się do wypowiedzi Sołtys wskazała, że chyba 

uczestniczyły w innych spotkaniach z p. Hryniewiecką. Radna poinformowała zebranych, 

że na spotkaniu zadała pytanie ekspertowi czy stawiane jest na szali ludzkie życie na konto 4-8 minut 

jazdy autobusem, gdyż czas jazdy by się wydłużył. Ponadto dodała, że zapytała eksperta, kiedy 

najwcześniej pojawi się w takim razie rozwiązanie ratujące ludzkie życie, jeżeli zrezygnują z tego 

skrzyżowania i odpowiedź brzmiała najwcześniej za 8 lat. Radna wskazała, że nie zamierza się kłócić 

i przekrzykiwać a wyłącznie razem z kolegami z klubu chcieli się odnieść do swoich odczuć. Dodała, 

że nie mieszkają w Złotkowie, natomiast takie czują brzemię i odpowiedzialność. Radna podkreśliła, 

że nie stoją za mieszkańcami Złotkowa czy przeciwko nim, czy mieszkańcami tylko gminy gdyż 

należy zauważyć, że zebrani rozmawiają o drodze krajowej. Radna wskazała, że popełniła błąd 

i kolokwialnie nazwała odcinek ulicy Obornickiej drogą krajową, poprawiła się, że chodziło jej o to, 

że ciąg pojazdów to nie są tylko pojazdy z gminy, należy spojrzeć na rejestracje. Dodała, że można się 

podśmiechiwać, że popełniła lapsus słowny albo nawet w niewiedzy powiedziała, że ulica Obornicka 

to droga krajowa. Radna kończąc wypowiedź wskazała, że użytkownikami są mieszkańcy całej Polski 

którzy poruszają się ulicą Obornicką.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował zebranych, że zgodnie z art. 23 ustawy 

o samorządzie gminnym, który mniej więcej brzmi następująco - Radny działa na rzecz społeczności 

gminnej swoich wyborców, natomiast nie jest związany instrukcjami ani opiniami mieszkańców. 

Odnosząc się do wypowiedzi Radnej W. Prycińskiej dodał, że najprawdopodobniej o tym mówiła 

Radna. Wójt stwierdził, że należy mocno wsłuchiwać się w głos mieszkańców na zebraniach, ale nie 

może być tak, że wychodzą z zebrania wiejskiego, a następnie kierują się do Przewodniczącego Rady 

Gminy z projektami uchwał lub z wnioskami o zwołanie sesji nadzwyczajnej. Wójt odnosząc się do 

poruszonej kwestii napięcia na sali wskazał, że biorąc pod uwagę stan osobowy na sali, nie wskazuje 

on na to, żeby ta sprawa była aż tak bardzo pilna nagląca, żeby od razu zapraszać telewizję, gdyż 

na sesji moglibyśmy o tym podyskutować. W kolejności Wójt Gminy wskazał, że w obecnej dyskusji 

zebrani zgubili element sprzed kilku lat, że projekt gminny budowy skrzyżowania mocno podkłada 

nogę projektowi północno-wschodniej obwodnicy Poznania w takim wydaniu jaki p. projektant 

Sypniewska wtedy prezentowała. Dodał, że wtedy za gminą stała p. Hryniewiecka jeszcze jako 

dyrektor Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Wójt odnosząc się do Radnych wskazał, że 

wtedy razem walczyli z zagrożeniem, czyli wpuszczeniem części ruchu dojazdowego z północno-

wschodniej obwodnicy w samo Złotkowo. Wójt podkreślił, że projekt gminy w tym wyścigu 

zwyciężył z obwodnicą północną-wschodnią, ponieważ projekt kładzie w poprzek niektóre 

rozwiązania obwodnicy. Dodał, że projekt uzyskał decyzję Starosty, który jest inwestorem północno-

wschodniej obwodnicy zatem jest to dodatkowa satysfakcja. Wójt przypomniał zebranym, 

że prowadzili rozmowy o tym, iż największym ryzykiem przedprojektowym było to, że Starosta wyda 

negatywną opinię, bo projekt przekreśla plany Startowa dotyczące obwodnicy północno-wschodniej 

i ostatniego etapu włączenia do węzła. Wójt wskazał, że na dzień dzisiejszy nie ma szans, żeby 
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w ogóle podejść do rozmowy na temat przesunięcia o metr przebiegu obwodnicy. Dodał, że nie tylko 

z powodu zmiażdżenia dokumentacji przez RDOŚ. Wójt wskazał, że prawdopodobnie za chwilę 

pojawi się nowy raport dla całego przebiegu obwodnicy północno-wschodniej. Wskazał, że wszystkie 

warianty bardzo ciekawe i bardzo społecznie mocno uzasadnione, które zebrani jako stowarzyszenie 

też przedstawili, dzisiaj w szczególnej sytuacji w kraju i nie tylko oraz tego co dzisiaj dzieje się 

na poligonie w Biedrusku, który staje się jednym z kluczowych ośrodków szkoleniowych, nie ma 

szansy, żeby podejść do rozmów na temat przesunięcia przebiegu obwodnicy w stosunku do tego 

na co wojsko wyraziło poprzednio zgodę. Wójt wyraził opinię, że zastanawia się czy czasem nie 

anulują wcześniejszego uzgodnienia w sprawie przebiegu północno-wschodniej obwodnicy wskazując 

na argument - obronność państwa. Wójt kierując wypowiedź do Radnych wskazał, że w takiej sytuacji 

gmina nie będzie w stanie nic zrobić. Wójt dodał, że na to wszystko gmina kładzie swój projekt, który 

jest potrzebny dla mieszkańców, inwestorów i użytkowników drogi krajowej.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przypomniał zebranym, że przystąpią 

do przegłosowania dwóch wniosków, jednego kwotowego a drugiego odnośnie zmiany nazwy 

zadania. Przewodniczący kierując pytanie do Wójta Gminny Suchy Las spytał czy zmiana nazwy 

zadania wpływa na realizację uzyskania środków z Polskiego Ładu.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że zebrani współpracują od dłuższego czasu i uważa, 

że ostatnio w dyskusjach wybitnie brakuje elementu zaufania. Wójt wskazał, że Radni mogą mu 

zaufać w kwestii tego, że zmiana nazwy zadania, miejsca, technologii, wszystkiego przy braku 

projektu, gdzie najprawdopodobniej do końca września gmina ma czas na podpisanie umowy i nie 

wyobraża sobie tego by wszystko zrobić przez półtora miesiąca, oraz przyjęcie wniosków 

zaproponowanych przez Radnego kładzie pieniądze z Polskiego Ładu na łopatki. 

Radny M. Przybylski odnosząc się do wypowiedzi Wójta Gminy spytał, czy orientuje się na dzień 

dzisiejszy pod iloma nazwami występuje zadanie budowy skrzyżowania. Radny poprosił Wójta 

o udzielnie odpowiedzi.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że ważny jest zakres, który został złożony w fiszce 

do Polskiego Ładu i tego by się trzymał.   

Wypowiedź została przerwana przez Radnego M. Przybylskiego. Przewodniczący Rady Gminy Suchy 

Las R. Banaszak poprosił o możliwość dokończenia głosu przez Wójta.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że wyłącznie informuje Radnych, że mogą mu zaufać 

w tej kwestii. Wskazał, że dzisiaj zmiana zadania tak daleko idąca spowoduje, że gmina tych 

pieniędzy, które jak Radni powinni się domyślać i tak są zagrożone co rusz innymi problemami, 

z którymi się borykają jako samorządy, w tym przypadku być może poszliby donatorowi, czyli 

polskiemu rządowi na rękę, gdyby coś takiego zrobili.  

Radny M. Przybylski poinformował, że przedmiotowe zadanie występuje w trzech nazwach. 

W WPF zadanie brzmi następująco „Budowa pełnego uzbrojenia wsi Złotkowo – ul. Lipowa, Złota, 

Gogulcowa, Srebrna, Platynowa, Irydowa, Miedziana, Rzepakowa, Słonecznikowa, Sobocka oraz 

uzbrojenie terenów aktywności gospodarczej budowa i modernizacja dróg.”. We wniosku 

o dofinansowanie z programu Polski Ład to zadanie brzmi: “Złotkowo - budowa pełnego uzbrojenia 

wraz z terenem aktywizacji gospodarczej i przebudowa odcinka drogi krajowej nr 11”. Dodał, 

że zupełnie inaczej brzmi trzecia nazwa ujęta w dwóch dokumentach, zarówno w decyzji Starosty 

Powiatowego tj. w pozwoleniu na budowę oraz w dokumentacji projektowej i brzmi następująco: 

"Budowa infrastruktury na terenie aktywizacji gospodarczej w Złotkowie rejon pomiędzy ulicą 

Pawłowicką, torami kolejowymi, ulicą Sobocką i ulicą Obornicka w Złotkowie”. Radny wyraził 

opinię, że jest absolutnie przekonany, że w momencie przyjęcia jego wniosku Wójt powinien napisać 

do gestorów programu Polski Ład z prośbą o zmiany, ponieważ tego zadania abstrahując od nazwy nie 

można wykonać o czym przed chwilą wspominał. Radny wskazał, że są parametry, których zebrani 

nie są w stanie wykonać i nie wybuduje się tego skrzyżowania za 9.800.000,00 zł. Radny wyraził 
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opinię, że zadanie zostało wadliwie skonstruowane, gdyż w momencie składania zgodnie 

z informacjami od p. Aurelii Szczęsnej szacowany koszt tego zadania nie wynosił 9.800.000,00 

zł a wynosił już 20.000.000,00 zł. Podkreślił, że to jest grzech pierworodny tego wniosku. Wskazał, 

że sam wielokrotnie przygotowywał, zarządzał projektami unijnymi, których formalizm i trudność 

związana ze zmianą wniosku jest znacząco w przekonaniu Radnego trudniejsza. Radny wyraził opinię, 

że wobec sytuacji jak wspomniano wycofywania się samorządów z programu Polski Ład w związku 

z ryzykiem utraty wkładu własnego nie powinno być żadnego problemu. Radny wskazał, że należy 

zbudować pierwszy etap inwestycji. Dodał, że bardzo ostro mówił o analizach ekonomicznych, 

celowości i operatywności, ale nie przesądza, żeby do pomysłu budowy skrzyżowania kiedyś nie 

wrócić, natomiast uważa, że jeśli gmina stoi najprawdopodobniej przed największą od 30 lat inflacją, 

która przerodzi się w recesją to nie jest czas na wydawanie 30.000.000,00 zł publicznych pieniędzy na 

skrzyżowanie, co do którego nie są przekonani czy w ogóle kiedykolwiek będzie przydatne. Radny 

powtórzył, że należy wykonać pierwszy etap, gdyż na dane ulice są gotowe projekty, jest pozwolenie 

na budowę, a dopiero później należy się zastanowić nad resztą. Radny stwierdził, że i tak trzeba będzie 

zadanie sfinansować z pieniędzy gminnych, bo nikt gminie tych pieniędzy nie da, ale być może uda 

się pozyskać na kolejne etapy, jeśli okażą się sensowne pieniądze, wtedy wrócą do tego tematu. Radny 

kończąc wypowiedz wskazał, że na dzień dzisiejszy należy wykonać pierwszy etap i spróbować 

wykorzystać pieniądze z Polskiego Ładu. Wyraził nadzieje, że uda się to zrealizować. 

Dodał, że alternatywa wygląda tak, że nie tylko gmina może stracić pieniądze z Polskiego Ładu, ale 

również straci z budżetu Gminy Suchy Las 20.000.000,00 zł.    

Radna I. Koźlicka odnosząc się do wypowiedzi Radnej W. Prycińskiej wskazała, że jest pod dużym 

wrażeniem umiejętności medialnych Radnej i czuję się jakby wywołana do pewnego komentarza. 

Radna stwierdziła, że bardzo chwalebne i fajne jest to, że nie trzeba się kierować sympatiami czy 

antypatiami. Dodała, że cieszy się, że nie musi się nikomu przypodobać, że może kierować się tylko 

i wyłącznie zdrowym rozsądkiem, który podpowiada jej, że nawet gdyby było tak, że gmina straci 

9.500.000,00 zł z Polskiego Ładu to zaoszczędzi około 20.000.000,00 zł lub powstrzyma też 

inwestycję, która w całości pochłonęłaby czy uniemożliwiłaby jakiekolwiek inne działania 

inwestycyjne w przyszłym roku w gminie. Radna przypomniała zebranym, że gmina jest owszem 

jedną z najbogatszych w kraju, tym niemniej ciągle są miejsca, gdzie nie ma kanalizacji, gdzie brakuje 

oświetlenia i też można by przy tym wchodzić w populizm. Kierując się przykładem wskazała, 

że można by mówić, że gdzieś na ulicy nie ma oświetlenia to za chwilę dziecko zostanie zgwałcone 

i Radni będą czuć wyrzuty sumienia, że nie zagłosowali, w którymś momencie nad tym, żeby jako 

preferencyjne zrobić właśnie inwestycje w infrastrukturę. Dodała, że takich przykładów można by 

mnożyć, jak na przykład może komuś na osiedlu spaść gałąź i będą mieć pretensje do ZGK, że w porę 

nie pilnuje porządków zieleni. Radna wyraziła opinię, że bezstronność, zdrowy rozsądek i realia 

to kryteria, które powinny  przyświecać Radnym przy głosowaniu nad tym projektem.  

Radna W. Prycińska poprosiła o zrozumienie jej wypowiedzi, ponieważ na wstępie wskazała, że nie 

mówiła do nikogo personalnie i nie wywoływała Radnej I. Koźlickiej. Radna wyraziła aprobatę, 

że Radnej I. Koźlickiej podoba się jej oratorstwo. Radna dodała, że propos zieleni, “załatwiła” 

sąsiadce przycięcie gałęzi, która groziłaby, że w trakcie burzy może spać na jakieś dziecko i nie daj 

Boże stałoby się coś gorszego. Radna wskazała, że tak, jest za ludźmi, tak dba o ludzkie życie i tak nie 

czuje się winna. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

wniosku Radnego M. Przybylskiego o zmianę nazwy zadania z pozycji 132.7 na „Złotkowo. Budowa 

dróg wraz z pełnym uzbrojeniem ulice: 03KD, Południowa, Zachodnia, Północna.”. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 
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Za – 7: Bajer M., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Przybylski M., Radzięda J., 

Słowiński G.,  

Przeciw – 5: Jankowiak M., Pągowska J., Prycińska W., Rozwadowski R., Sztolcman T., 

Wstrzymujących się – 1: Banaszak R., 

Wniosek o zmianę zadania został przyjęty. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie przyjęcia 

wniosku o wykreślenie kwoty 15.911.394,50 zł z limitu na rok 2023 z pozycji „c: z zadania „Budowa 

pełnego uzbrojenia wsi Złotkowo – ul. Lipowa, Złota, Gogulcowa, Srebrna, Platynowa, Irydowa, 

Miedziana, Rzepakowa, Słonecznikowa, Sobocka oraz uzbrojenie terenów aktywności gospodarczej 

budowa i modernizacja dróg.”  

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 10: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski 

M., Radzięda J., Słowiński G., Sztolcman T., 

Przeciw – 3: Jankowiak M., Prycińska W., Rozwadowski R.,  

Wstrzymujących się – 0  

Wniosek o wykreślenie limitu został przyjęty. 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że nie będzie łatwo wszystko poukładać. Stwierdził, 

że wystąpią do Polskiego Ładu o zmianę, jednak zanim to zrobią, wystąpi do Rady o zwołanie sesji 

nadzwyczajnej, by zaprezentować wniosek i uzyskać oświadczenie Rady na temat wniosku. 

Podkreślił, że zrobi to po to, by Radni nie wskazywali, że Wójt spaprał sprawę, ponieważ daje 1% 

szans, że gmina uzyska zgodę z Polskiego Ładu. Wójt podkreślił, że to Rada podjęła tą decyzje. 

Dodał, że Radny M. Przybylski mówił kiedyś o odpowiedzialności, która jednak dotyczy Radnych 

i przy tym Wójt wyraził nadzieje, że przynajmniej mieszkańcy będą potrafili to ocenić. Wójt dodał, 

że Radni popsuli konstrukcje finansową, poprzez wykreślenie środków. Kierując pytanie do Radnych 

spytał czy gmina ma zatem zaplanować środki na zupełnie nową inwestycje w kwestii finansowania. 

Wójt wskazał, że Rada 10 głosami za umniejszyła kwotę zaproponowaną przez urząd i Rada się łudzi, 

że środki z Polskiego Ładu na pewno będą i te środki wystarczą. Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera 

wyraził opinię, że Radny M. Przybylski wpuścił Radnych w maliny, bo zostało około 499.000,00 zł 

na realizację tej inwestycji, która jest warta w granicach 15-18.000.000,00 zł. 

Radny M. Przybylski zabrał głos i wskazał, że jest promesa na Polski Ład. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że jest promesa na Polski Ład i serdecznie 

pogratulował Radnym uzyskania środków na nową inwestycję z Polskiego Ładu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w  sprawie  zmian  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Suchy Las  na  lata 2022-2035 

z przyjętymi zmianami. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 10: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska J., Przybylski 

M., Radzięda J., Słowiński G., Sztolcman T., 

Przeciw – 3: Jankowiak M., Prycińska W., Rozwadowski R.,  

Wstrzymujących się – 0  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVIII/554/22. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził przerwę. 

 

Przerwa (01:38:54*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wznowił obrady (01:55:55*) 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części 

działki gruntu nr 23 w obrębie Biedrusko (01:56:05*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja nie opiniowała projektu uchwały, ponieważ miała wątpliwości. Wskazała, 

że wraz z Przewodniczącym Rady Gminy R. Banaszakiem udali się do Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami, w którym Kierownik Wydziału wyjaśniła wszelkie kwestie. Radna poparła 

głosowanie za projektem uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wytłumaczył zebranym wątpliwości 

Komisji. Wskazał, że Rada Gminy w dniu 23 maja br. przyjęła uchwałę nr XLVI/534/22 w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu nr 23 w obrębie Biedrusko. 

Przewodniczący wskazał, że uchwała brzmiała prawie identycznie jak omawiany projekt uchwały 

jednak dotyczyła innego metrażu 125 m
2
, a w obecnym projekcie uchwały jest 100 m

2
. 

Przewodniczący wskazał, że nie jest to pierwszy tego typu przypadek, że uchwały są zbliżone. 

Przewodniczący zachęcił Radnych do zagłosowania za projektem uchwały. Przewodniczący dodał, 

że jest to inny fragment tej samej działki i takich podobnych uchwał może być więcej. Wskazał, 

że działka położona jest wzdłuż drogi ulicy Zjednoczenia przy działkach ROD, a właściciele działek 

ROD przed swoimi działkami chcą opiekować się gruntem stąd dzierżawy.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy części działki gruntu nr 23 

w obrębie Biedrusko. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVIII/555/22. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki 

gruntu nr 575 w obrębie Chludowo (01:59:00*) 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy działki gruntu nr 575 w obrębie 

Chludowo. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVIII/556/22. 

 

Ad. 10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki 

gruntu nr 379/14 w obrębie Suchy Las (02:00:09*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w  sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu części działki gruntu nr 379/14 

w obrębie Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVIII/557/22. 

 

Ad. 11. Podjęcie  uchwały  w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu działki gruntu 

nr 23/8 w obrębie Suchy Las (02:01:22*) 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak przekazał głos Przewodniczącej Komisji 

Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radnej J. Pągowskiej w celu przedstawienie opinii 

Komisji na temat projektu uchwały.  

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

poinformowała, że Komisja jednomyślnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy najmu działki gruntu nr 23/8 w obrębie 

Suchy Las. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVIII/558/22. 

 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych 

oraz doradców zawodowych, z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w poradniach 

psychologiczno-pedagogicznych (02:02:32*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że projekt uchwały nie był 

opiniowany przez Komisje. Przewodniczący poprosił o wprowadzenie i uzasadnienie projektu 

uchwały przez Wójta Gminny Suchy Las. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że zmieniła się ustawa o systemie oświaty, która 

wprowadziła obligatoryjny przepis, że dla organu prowadzącego szkołę lub placówkę określi się 

tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć pedagogów, pedagogów specjalnych, psychologów, 

logopedów, terapeutów pedagogicznych, doradców zawodowych i że wymiar ten nie może 

przekroczyć 22h. Wójt wskazał, że podjęcie tej uchwały przez jednostkę samorządu terytorialnego jest 

niezbędne, natomiast zgodnie z przepisem i w odniesieniu do przepisu wykonanie uchwały powierza 

się Wójtowi w Gminie Suchy Las, który sprawuje bezpośredni nadzór nad jednostkami oświatowymi. 

Wójt wskazał, że w trybie zarządzenia określi limity, które będą zdaniem Wójta niezbędne 

do prawidłowego funkcjonowania szkół. Wójt wskazał, że Radni mają wszędzie określony 

maksymalny limit godzin, który wynika z ustawy, natomiast zakłada, że wymiar dla wymienionych 

specjalistów pedagogów, psychologów będzie zapewne mniejszy. Wójt wskazał, że w tej chwili nie 

może sprecyzować, zrobi to po spotkaniu z dyrektorami szkół, po analizie arkuszy i możliwości 

finansowych. Wójt poinformował, że pogram jest programem pilotażowym. Dodał, że z programami 

pilotażowymi jest tak, że prędzej czy później uderzają w fundusze JST. Wójt wskazał, że odbywać się 

będą spotkania. Na początku września wójtowie, burmistrzowie mają spotkanie w ramach klubu 

wójtów i burmistrzów, gdzie ten temat jest jednym z ważniejszych w przygotowywanej agendzie. 

Wójt przekazał, że będzie na bieżąco informował o swoich decyzjach. Dodał, że osnową i obligo, 

które nakłada ustawa jest uchwała, którą Rada musi przyjąć. 
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Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  

 

Radna J. Pągowska spytała czy przyjęcie uchwały ma odzwierciedlenie w budżecie. Wskazała, 

że rozumie iż przyjęcie uchwały jest obligatoryjne ale spytała czy koszty pokrywać będzie gmina czy 

ministerstwo. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że określi szczegółowy zakres godzinowo oraz 

merytorycznie, zostanie to umieszczone w arkuszu i wysłane do ministerstwa o pokrycie kosztów. 

Wójt poinformował, że wtedy dowiedzą się jak to zostanie sfinansowane być może tradycyjnie 

magicznym zdaniem, że jest to subwencja oświatowa.  

 

 Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć pedagogów, 

pedagogów specjalnych, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych oraz doradców 

zawodowych, z wyjątkiem nauczycieli zatrudnionych w poradniach psychologiczno-pedagogicznych. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVIII/559/22. 

 

Ad. 13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji 

za pomocą środków komunikacji elektronicznej (02:08:01*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poprosił o zabranie głosu Wójta Gminy 

celem przedstawienia projektu. 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że Regionalna Izba Obrachunkowa 

wypowiedziała się na temat uchwały przyjętej w czerwcu w zakresie wzoru deklaracji, szczególnie 

w temacie załącznika do deklaracji tj. oświadczenia związanego z rodzinami wielodzietnymi. Zastępca 

Wójta poinformował, że RIO wskazała, że nie mogą kierować się wyłącznie w załączniku kartą dużej 

rodziny. Dodał, że do tej pory było tak, że proszono o przedstawienie karty dużej rodziny, a w świetle 

przepisów również rodziny wielodzietne, które nie posiadają karty dużej rodziny a podlegają pod 

przepisy związane z rodzinami wielodzietnymi również powinny być w załączniku ujęte. Zastępca 

Wójta wskazał, że jest to główna zmiana dotycząca tej uchwały. Dodał, że właściciele nieruchomości 

muszą się wypowiedzieć co do rodzin wielodzietnych a nie same rodziny wielodzietne, gdyż często 

jest tak, że rodziny wielodzietne zamieszkują daną nieruchomość a właścicielem jest ktoś inny. 

Zastępca Wójta poinformował, że uzasadnienie z RIO jest szerokie i nie będzie szczegółowo 

przedstawiał.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak poinformował, że w informacjach 

Przewodniczącego Rady będzie odczytana uchwała Kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu o unieważnieniu w części §2 i 3 uchwały. Przewodniczący Rady Gminy wskazał, 

że podczas prowadzonych rozmów na posiedzeniu Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego Radni wyszli z założenia, że dotyczy to ulgi 2 zł za tzw. biokompostowniki. 
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Przewodniczący poinformował, że w dniu 10 sierpnia br. RIO w Poznaniu zawiadomiła 

przedstawicieli gminy o wszczęciu postępowania nadzorczego w odniesieniu do przywołanej przez 

Zastępcę Wójta Gminy uchwały i termin rozpatrzenia określono na 10 sierpnia br. Dodał, że zdalnie 

w posiedzeniu uczestniczył Kierownik Referatu Ochrony Środowiska W. Orczewski i Raca Prawny 

UGSL K. Augustyniak. W wyniku uwag, które zostały stwierdzone został przygotowany projekt 

uchwały poddany pod obrady. Przewodniczący Rady Gminy wskazał, że nie ma potrzeby zmienić nic 

w pozostałych uchwałach. 

 

Z uwagi na brak dalszych głosów i uwag Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął dyskusję nad projektem uchwały.    

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak zarządził głosowanie w sprawie podjęcia 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. 

Głosowania dokonano przy użyciu systemu komputerowego.   

W głosowaniu udział wzięło 13 Radnych. 

Za – 13: Bajer M., Banaszak R., Dudkiewicz J., Jankowiak M., Koźlicka I., Łączkowski K., Pągowska 

J., Prycińska W., Przybylski M., Radzięda J., Rozwadowski R., Słowiński G., Sztolcman T.,  

Przeciw – 0,  

Wstrzymujących się – 0.  

Uchwała została przyjęta i nadano jej numer XLVIII/560/22. 

 

Ad. 14.  

 Informacje Wójta Gminy (02:12:39*) 

Zastępca Wójta Gminy M. Buliński poinformował o sprawach z zakresu Referatu Komunalnego.  

− trwają prace przy budowie ścieżek spacerowych przy zalewach w Biedrusku – zakończenie 

planowane na 22 sierpnia br., 

− plac zabaw przy Osiedlu Jesionowym – wystąpił problem ze skarpą przy placu, który 

zlokalizowany jest na podwyższeniu. Skarpa została zabezpieczona. Z pozostałych środków 

budżetowych jest zaplanowany zakup i montaż huśtawki,  

− plac zabaw przy ulicy Kochanowskiego – został przygotowany teren, oczyszczony, wyrównany 

i przygotowano nawierzchnię piaskową. Planowany montaż zabawek: 18-19 sierpnia br.,  

− Suchy Las – park ul. Nizinna – w najbliższych dniach będzie odbywał się montaż urządzeń 

wodnych dwóch sztuk kurtyn wodnych. Zamówione są również urządzenia zabawowe, które będą 

montowane do końca września, a obecnie trwają prace z kablowaniem i montażem oświetlenia 

wzdłuż głównej alejki na terenie – prace wykonuje ENEA,  

− Teren aktywnej edukacji i sportu – trwają prace z montażem oświetlenia, powstaną 24 lampy – 

prace wykonuje ENEA,  

− Golęczewo – plac zabaw ulica Strażacka – zakończono montaż zjazdu linowego od strony 

zachodniej placu zabaw. Wybrany wykonawca na wykonanie obiektu „Szatni na medal”. 

Planowany montaż obiektu – październik br., 

− Chludowo – park ulica Wodna – zakupiono urządzenie aerator wodny i trwa procedura wykonania 

szafki i zasilania, 

− Złotniki wieś, Zielątkowo, Jelonek – w ubiegłym tygodniu montowano nowe tablice ogłoszeniowe 

dla tych sołectw. 
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Odnośnie realizacji zadań inwestycyjnych Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński 

poinformował o poniższych przedsięwzięciach:  

− Suchy Las – przebudowa sali gimnastycznej SP1 – w przygotowaniu są materiały przetargowe 

dotyczące projektu przebudowy sali gimnastycznej oraz rozwiązań przeciwpożarowych przy SP 

nr 1, 

− Suchy Las – budowa ulicy Modrakowej – Tryb zaprojektuj wybuduj. Rusza budowa ulicy 

Modrakowej. Uzyskano pozwolenie na budowę. Od 16 sierpnia br. rozpoczną się prace 

budowlane,  

− Suchy Las – przebudowa ulicy Zachodniej – Tryb zaprojektuj wybuduj. Uzyskano zaświadczenie 

ze Starostwa Powiatowego do zgłoszenia przebudowy drogi,  

− Suchy Las – Centrum sztuk walki w parku przy ul. Szkółkarskiej – Prace w toku związane 

z koncepcją tego obiektu,  

− Biedrusko – budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – procedura przetargowa, 

− Golęczewo – budowa kanalizacji sanitarnej i wodociągów – etap IV Golęczewo Północ – 

Na ukończeniu prace związane z kanalizacją i wymianą wodociągów,  

− Budowa dróg ulica Polna i Modrakowa w Golęczewie – budowa się kończy. Trwa kompletowanie 

dokumentacji do odbioru końcowego. 

− Złotniki – Wieś – budowa świetlicy wiejskiej – trwają prace przy budowie świetlicy, 

− Monitoring: Modernizacja i rozbudowa monitoringu wizyjnego na terenie Gminy Suchy Las oraz 

pełna obsługa w zakresie administrowania oraz serwisowania i konserwacji systemu – trwają 

prace. Zamontowano nowy serwer wraz z oprogramowaniem. Wykonawca przeprowadził pełen 

przegląd dla istniejących lokalizacji kamer diagnozując problemy. Rozpoczęła się wymiana kamer 

istniejących. Następnym krokiem będzie uruchomienie systemów obserwacji w policji, straży 

gminnej i w referacie bezpieczeństwa urzędu.  

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński przekazał informacje o sprawach z zakresu Referatu 

Zamówień Publicznych odnośnie przetargów. Dodał, że przy zmianach budżetowych oraz przy WPF 

również je częściowo omówiono. 

− Biedrusko - budowa nowego budynku przedszkolno-szkolnego – I etap koncepcja i projekt – 

najniższa oferta firmy z Żor na kwotę 293.232,00 zł, 

− Budowa dróg w rejonie ul. Diamentowej w Suchym Lesie – główne ciągi komunikacyjne – temat 

został omówiony wcześniej, 

− Suchy Las Wschód – budowa kanalizacji ul. Zakątek,  

− Golęczewo – rozbudowa szatni na boisku w ramach programu „Szatnia na Medal” – wpłynęła 

oferta na kwotę 130.257,00 zł, 

− Wymiana piecy węglowych na piece gazowe w Gminie Suchy Las – temat się toczy,  

− Suchy Las – budowa infrastruktury ul. Linkowskiego – wpłynęły trzy oferty i dzisiejsze decyzje 

pozwolą na rozstrzygnięcie przetargu i rozpoczęcie prac.  

 

Do dyskusji zgłosił się Radny J. Dudkiewicz. Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

poinformował Radnego J. Dudkiewicza, że w informacjach Wójta Gminy nie można zabrać głosu ad 

vocem. Poprosił o zgłoszenie się do dyskusji podczas wolnych głosów. 

 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że Rada Gminy podjęła uchwałę upoważniającą 

Wójta do podpisania umowy partnerskiej z gminą francuską. Wójt poinformował, że umowa nie 

została podpisana, ponieważ strona francuska nie wydała uchwały Rady, która upoważniałaby mera 

francuskiego do podpisania umowy. Wójt wyraził nadzieję, że umowa zostanie podpisana 

w następnym roku. Wójt odnosząc się do zadań z zakresu Referatu Komunalnego wskazał, 
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że ostatecznie zrezygnowano z nasadzeń drzew w Golęczewie wzdłuż drogi powiatowej. Informacja 

została przekazana z powiatu oraz od pracownika Referatu Komunalnego. W ramach tego budżetu, 

który jest zaplanowany na pasy drogowe drogi powiatowej, zdecydowali by nasadzono krzewy 

i rabaty natomiast drzewa, które były wcześniej planowane i uzgadniane zdecydowanie wyszły poza 

budżet. Ponadto nie udało się wynegocjować z Zarządem Dróg Powiatowych korzystnych dla gminy 

zasad utrzymania zieleni w pasie drogowym drogi powiatowej. 

 

 Informacje Przewodniczącego Rady Gminy (02:20:07*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował o wpływie do Biura Rady następującej korespondencji:  

− Zawiadomienie ws. nadzwyczajnego zjazdu przedstawicieli członków Stowarzyszenia Gmin 

i Powiatów Wielkopolski w dniu 27 czerwca 2022 r. - pismo w Biurze Rady. Więcej informacji 

zostanie przedstawione w ramach informacji przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin 

i Powiatów Wielkopolski,  

− Skarga p. Anny O. przekazana przez sekretariat Wójta Gminy. Skarga jest procedowana przez 

Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. Przekazano skargę do Komisji,  

− Zawiadomienie o wszczęciu postępowania RIO w Poznaniu - sprawa dotyczy sprostowanej 

podczas sesji uchwały ws. wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz warunków i trybu składania deklaracji za pomocą środków komunikacji 

elektronicznej. Pismo do wglądu w Biurze Rady,  

− Uchwała rozstrzygająca RIO w Poznaniu dot. nieważności w części obejmującej §2 wyrażenia 

w brzmieniu stawki miesięcznej obowiązującej i dotyczyło to uchwały numer 

XLVII/546/22. Przewodniczący wyraził nadzieje, że sprawa została wyprostowana przyjętą 

na sesji zmianą uchwały ws. wzoru deklaracji,  

− zawiadomienie RIO w Poznaniu o wszczęciu postępowania ws. uchwały nr XXXVIII/434/2017 

z dnia 23 listopada 2017 r. dot. zwolnienia z części opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi z powodu naruszenia przepisów artykułu ustawy z dnia 13 września 1996 r. 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Do wglądu w Biurze Rady. W zawiadomieniu 

wskazano, że w dniu 10 sierpnia br. o godzinie 10:00 w siedzibie RIO w Poznaniu przy 

ul. Zielonej 8 było możliwe uczestnictwo w posiedzeniu kolegialnym Izby.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak kierując zapytanie do Mecenas 

K. Augustyniak spytał, czy kwestia ta została poprawiona w ramach zmiany uchwały przyjętej 

na sesji.   

Mecenas K. Augustyniak poinformowała, że na Rada Gminy zajęła się tylko tą częścią, która była 

niezbędna do zmiany, ponieważ oświadczenie, które było załącznikiem do wcześniejszej uchwały 

zostało unieważnione, dlatego na sesji Radni przyjęli oświadczenie w nowej prawidłowej wersji. 

Natomiast pozostałe rzeczy, które były przedmiotem posiedzenia RIO w lipcu oraz w dniu 10 sierpnia 

br., dotyczyły unieważnienia drobnych fragmentów tamtych uchwał. A ponieważ unieważnienie 

oznacza, jakby zniknięcie tych zapisów w tych konkretnych dwóch uchwałach to nie było powodu, 

żeby nowe uchwały wydawać. Mecenas odnosząc się jeszcze do deklaracji wskazała, że zwrócono 

uwagę na pewne niedoskonałości, które urząd postara się na przyszłą lub kolejną sesję poprawić 

i przygotować nową deklarację, by była jednolita i uwzględniała zarówno to co zostało zmienione 

podczas tej sesji jak i takie nieprawidłowości, które nie były przyczyną unieważnienia, a jednak należy 

je w przyszłości wyprostować i zmienić.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak spytał czy to unieważnienie, które RIO 

wskazało ma wpływ na podwyżkę opłaty za gospodarowanie odpadami, która wejdzie w życie od dnia 

1 września 2022 r.   
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Mecenas K. Augustyniak wskazała, że nie ma to wpływu. Głos RIO dotyczył tylko niewłaściwego 

sformułowania i użycia słów, które dotyczyły stawki za kompostowniki. Mecenas wskazała, 

że prawnie zostało to wyprostowane.   

 

− Uchwała RIO w Poznaniu dot. naruszenia o charakterze nieistotnym powtórzenia kwoty 

34.000,00 zł na dzierżawę samochodu służbowego. Sytuacja sprostowana w WPF. 

Pismo do wglądu w Biurze Rady,   

− Uchwała RIO w Poznaniu dot. naruszenia o charakterze nieistotnym uchwały nr XLVI/528/22 

z dnia 23 maja 2022 r. odnośnie kwoty 117.500,00 zł na zakup materiałów i wyposażenia - 

kwestia związana z dotacją celową w ramach programów finansowanych z udziałem środków 

europejskich oraz środków, o których mowa w art. 5 ust. 3 pkt. 5 lit. a i b ustawy o płatności 

w ramach budżetu ośrodków europejskich realizowanych przez jednostki samorządu 

terytorialnego – dot. grantu w ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa na lata 2014-2022 

osi priorytetowej 5, rozwój cyfrowy Jednostek Samorządu Terytorialnego grant na wsparcie dzieci 

z rodzin po PGR-owskich. Sprawa została sprostowana. Pismo do wglądu w Biurze Rady,  

− Uchwała RIO w Poznaniu dot. naruszenia o charakterze nieistotnym uchwały nr XLVI/529/22 

z dnia 23 maja 2022 r. odnośnie dzierżawy samochodu służbowego.  

 

 Informacje Przedstawiciela gminy w Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski 

(02:28:05*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że na dzień 14 lipca 2022 r. został 

zwołany nadzwyczajny zjazd przedstawicieli członków Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 

Wielkopolskich. Zostało ono przeprowadzone w formule konferencji zdalnej z wykorzystaniem 

narzędzi komunikacji elektronicznej. Głównym zadaniem tego zjazdu nadzwyczajnego było podjęcie 

uchwały w sprawie zmian w statucie Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolski. W ramach 

zjazdu przyjęto uchwałę nr 2/1 z 2022 r. przedstawicieli członków Stowarzyszenia Gmin i Powiatów 

Wielkopolski, która dotyczyła następujących zmian w statucie:   

− rozdział 2 cele i formy działania, gdzie został dopisany punkt 9 o brzmieniu: organizowanie 

szkoleń, sympozjów i konferencji,   

− rozdział 4 władze stowarzyszenia, gdzie został dopisany dodatkowy punkt: udział w posiedzeniach 

władz stowarzyszenia i głosowania na posiedzeniach i poza nimi, które jest możliwe zarówno 

stacjonarnie, jak i przy wykorzystaniu środków komunikacji elektronicznej z odpowiednim 

zastosowaniem postanowień przepisów art. 10 prawa o stowarzyszeniach w brzmieniu 

obowiązującym w dniu 1 lipca 2022 roku, 

− rozdział 5 majątek i fundusze stowarzyszenia, gdzie został dopisany punkt 5: prowadzenia 

odpłatnej działalności pożytku publicznego.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las wskazał, że na zjeździe prowadzono rozmowy o dochodach 

bieżących Jednostek Samorządu Terytorialnego, w  związku z którymi został przyjęty apel zjazdu 

przedstawicieli członków Stowarzyszenia Gmin i Powiatów Wielkopolskich do rządu w sprawie pilnej 

konieczności uzdrowienia finansów samorządowych w obliczu wysokiej inflacji tj. zwiększenia 

środków dla gmin. Wskazał, że apel rozesłał Radnym Gminy Suchy Las drogą mailową. 

 

Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja ds. Społecznych, Oświaty i Kultury przy 

Stowarzyszeniu Gmin i Powiatów Wielkopolski w minionym okresie nie obradowała. 
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 Informacje Przewodniczących Komisji Rady (02:31:19*) 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu, Finansów i Rozwoju Gospodarczego Radna J. Pągowska 

wskazała, że Komisja obradowała raz i zajmowała się opiniowaniem projektów uchwał na sesje. 

 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego, Ochrony Środowiska i Spraw Komunalnych 

Radny M. Bajer poinformował, że Komisja w minionym okresie nie obradowała.  

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Radna J. Radzięda 

poinformowała, że Komisja w minionym miesiącu nie obradowała. 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Radna I. Koźlicka poinformowała, że w miesiącu lipcu 

Komisja nie obradowała. Planowane jest spotkanie w ostatnim tygodniu sierpnia. 

 

Przewodniczący Skarg, Wniosków i Petycji Radny K. Łączkowski poinformował, że Komisja 

będzie obradowała w dniu 22 sierpnia br. w temacie procedowanej skargi pani O. 

 

Ad. 15. Interpelacje i zapytania Radnych (02:32:37*) 

Brak interpelacji i zapytań Radnych. 

 

Ad. 16. Wolne głosy i wnioski (02:32:46*) 

 

Radna J. Radzięda poinformowała, że widziała ankietę umieszczoną na stronie urzędu gminy 

dotyczącą zmian w przebiegu linii autobusowych na terenie gminy. Wskazała, że zmiany mają zostać 

wprowadzone 3 października stąd ma pytanie a zarazem wspólną prośbę z Radnym M. Bajerem, żeby 

Komisja Porządku Publicznego mogła zapoznać się ze zmianami, zanim zostaną one przesłane 

do ZTM do zaopiniowania. W kolejności Radna spytała czy urząd podjął jakiekolwiek działania, które 

pozwoliłyby na zmianę tras autobusów, tak, żeby nie wszystkie dojeżdżały na dworzec 

na Sobieskiego. Spytała czy zostały wzięte pod uwagę sugestie Radnych, które padały na sali od maja, 

czy mieszkańcy będą skazani na ogromne problemy komunikacyjne od września w dojeździe 

do centrum miasta. Następnie Radna spytała na jakiem etapie jest porozumienie pomiędzy gminą 

a policją dotyczące przekazania gruntów pod budowę urzędu. Ostatnia poruszona kwestia dotyczyła 

remontu placu zabaw w filii szkoły podstawowej w Golęczewie. Radna spytała czy od września dzieci 

będą mogły bezpiecznie wrócić na plac zabaw.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że wskazane propozycje zmian 

są propozycjami przygotowanymi przez ZTM, zatem nie są to propozycje przygotowane przez urząd. 

Dodał, że nie muszą tego odsyłać po jakiejś dyskusji, gdyż wyszło to z Zarządu Transportu 

Miejskiego po dyskusjach, bo tak naprawdę tak jak wspominano, szukane są w systemie transportu 

publicznego oszczędności. Dodał, że tak jak w każdej dziedzinie gospodarki, tak w transporcie te 

koszty znacznie urosły i to się odbiło na kosztach wozokilometra. Zastępca Wójta wskazał, 

że propozycja zmian pozwala zaoszczędzić około pół miliona złotych. Stwierdził, że jeżeli chodzi 

o siatkę połączeń w Suchym Lesie to jest bardzo dobrze rozbudowana w opinii urzędu. Propozycja 

zmiany zakłada około 320 kursów w dwie strony do Poznania dla mieszkańców. Z samego Biedruska 

to jest około 100 kursów, a pozostałych jest 200 z północy gminy i Suchego Lasu, więc nie będzie 

to duży uszczerbek dla mieszkańców.  Zastępca Wójta Gminy wskazał, że jest spore zainteresowanie 

opiniowaniem, gdyż w ciągu jednego dnia otrzymali 60 głosów. Odnosząc się do zmiany tras 

autobusów i funkcjonowania systemu w związku z remontem pestki Zastępca Wójta wskazał, 

że zgłaszali propozycje do Zarządu Transportu Miejskiego. Przypomniał, że jedną z propozycji było 
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puszczenie którejś z linii na ulicę Piątkowską, aby móc przesiąść się na tramwaj. Wskazał, że nie ma 

takiej możliwości ze względu na przepustowość i siatkę połączeń na pętli na ulicy Piątkowskiej, która 

jest ustalona i są ograniczone możliwości. Zastępca Wójta wskazał, że przyjęto natomiast argumenty 

urzędu, żeby faktycznie ta częstotliwość kursowania autobusów zastępczych była bardzo duża i w tej 

chwili autobusy z Sobieskiego odjeżdżają co 3 minuty. Dodał, że Zarząd Transportu Miejskiego 

również przygotował buspasy na ulicy ks. Mieszka Pierwszego, które mają ułatwić przemieszczanie 

się do centrum autobusom. Dodał, że dworzec na Sobieskiego jest takim punktem przesiadkowym, 

gdzie można się przesiąść na inną linię, aby dojechać do linii tramwajowej. Wskazał, że na dzień 

dzisiejszy nie ma takiej zgody ani decyzji co do zmiany kursowania autobusów sucholeskich na ulicę 

Piątkowską.         

Radna J. Radzięda kierując wypowiedź do Zastępcy Wójta Gminy spytała, czy Radni mogą już w tej 

chwili zobaczyć zmiany, które planuje urząd, ponieważ z informacji zamieszczonej na stronie niewiele 

wynika. Radna dodała, że jeśli należy szykować się przypuszczalnie na cięcia połączeń to Radni 

zarówno Komisji Oświaty jak i Komisji Porządku są żywo zainteresowani tym, jak te zmiany będą 

faktycznie wyglądać. Radna przypomniała o pozostałych dwóch pytaniach.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński poinformował, że jeśli Radni widzą taką potrzebę to 

chętnie się spotkają w ramach Komisji, by o tym temacie porozmawiać. Dodał, że na stronie 

internetowej pod ankietą jest podpięty schemat oraz rozkłady jazdy, w tym jest link odnoszący 

do aktualnego rozkładu jazdy na stronie ZTM i na podstawie porównania można wszystko 

przeanalizować.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera przypomniał zebranym, że rozmawiali bodajże na ostatniej sesji 

oraz dwukrotnie na komisji, że wspólnym celem jest zachowanie wysokości dotacji, a żeby 

to zrealizować, muszą zmniejszyć ilość połączeń. Dodał, że drugi wariant zakładał, że ilość połączeń 

zostanie utrzymana, ale zwiększona będzie wysokość dotacji. Wójt wskazał, że wspólnie wybrali 

wariant pierwszy. Odnosząc się do pytania Radnej J. Radziędy o remont placu zabaw w Golęczewie 

wskazał, że nie będzie realizowany w tym roku i zadanie przechodzi do grupy wniosków na rok 2023. 

Odnośnie sprawy dotyczącej policji, Wójt wskazał, że został podpisany list intencyjny z Komendą 

Wojewódzką w Poznaniu, została wskazana nieruchomość u zbiegu ulic Poziomkowa - Stefańskiego. 

Poinformował, że odbył spotkanie z Zastępcą Komendanta Głównego i Komendantem Wojewódzkim 

w maju tego roku. Komendant Główny zobowiązał Komendanta Wojewódzkiego do przygotowania 

koncepcji. Wójt wskazał, że taka koncepcja została przez policję przygotowana. Policja wystąpiła 

o przygotowanie projektu uchwały, zgodnie z listem intencyjnym, który podpisał Wójt, w którym 

punkt ten jest ujęty do realizacji na III-IV kwartał br. Dodał, że policja również zawnioskowała 

o wykonanie badań geologicznych tego terenu oraz o częściową wycinkę drzew, na którą urząd 

odpowiedział, że będzie możliwa dopiero po uzyskaniu pozwolenia na budowę. Wójt podkreślił, 

że chcą troszeczkę mobilizować policję do szybkich działań. Wójt wskazał, że osobiście cieszy się, 

że policja zrobiła ten krok. Dodał, że policja dostosowała koncepcję do dzisiejszych, ale również 

jutrzejszych potrzeb Gminy Suchy Las i złożyła wniosek do Starosty Powiatowego, na podstawie 

koncepcji o zabezpieczenie środków na lata 2023-2024. Wójt założył, że w przyszłym miesiącu 

Radnym zostanie przedstawiony projekt uchwały o przekazaniu na rzecz Skarbu Państwa 

nieruchomości, o której wcześniej wspomniał.  

 

Radna J. Pągowska kierując wypowiedź do Zastępcy Wójta Gminy Suchy Las M. Bulińskiego 

wskazała, że na poprzednich sesjach była informacja, że na ulicy Modrakowej rozpoczęła się budowa. 

Stwierdziła, że prac jak dotąd nie widać, spytała czy będzie to wykonywane w trybie zaprojektuj 

wybuduj. Poprosiła o informacje, dlaczego rozpoczęcie prac i wejście na grunt tak długo trwa. 

W kolejności Radna poruszyła kwestię dostępu do CEPIK. Spytała czy sprawa poszła do przodu. 

Stwierdziła, że nie chciałaby tego nazywać ignorancją, ale jednak w kwietniu na sesji przekazano 
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informację o zgodzie na CEPIK, a po sesji czerwcowej, na której poruszany był ten temat dopiero 

wysłano wnioski o dostęp dla dwóch osób. Radna odnosząc się do kwestii remontu placu zabaw przy 

szkole w Golęczewie poprosiła Wójta Gminy o pochylenie się nad tym tematem. Wskazała, że brak 

remontu zatrzyma dzieci, które przez cały okres jesienny i zimowy nie będą mogły uczestniczyć 

w zabawach na placu zabaw. Radna stwierdziła, że gdyby udało się chociaż trochę wyremontować 

te najbardziej newralgiczne punkty, to wtedy mogliby dokończyć realizację w 2023 roku. Radna 

odnosząc się do wypowiedzi Dyrektor placówki na posiedzeniu Komisji Oświaty przypomniała, 

że Dyrektor boi się wypuszczać dzieci na plac zabaw z uwagi na podniesioną od temperatury kostkę, 

która stwarza zbyt duże ryzyko upadków dzieci.   

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że jest to tryb zaprojektuj i wybuduj tak jak 

wspominał na wcześniejszych sesjach. Prace realizuje firma z Czempinia, która uzyskała pozwolenie 

na budowę i rozpoczyna prace w od 16 sierpnia br. Termin wykonania prac do listopada tego roku. 

Wskazał, że jest to prosta sprawa i najdłużej trwał etap projektowy, a tematy budowlane pójdą 

sprawnie. Odnosząc się do sprawy CEPIK wskazał, że niestety nie ma najświeższych informacji, więc 

musiałbym to sprawdzić i przekaże odpowiedź po sesji.   

 

Radny J. Dudkiewicz wskazał, że przy omawianiu monitoringu gminnego, Zastępca Wójta 

wspomniał o wymianie istniejących kamer. Radny spytał, jak wygląda kwestia montażu nowych 

kamer i jaka jest szansa ich uruchomienia. Dodał, że na placu zabaw na Osiedlu Grzybowym doszło 

do dewastacji i mieszkańcy naciskają z zapytaniami, kiedy będzie działał ten system. W kolejności 

Radny odnosząc się do układu komunikacyjnego wskazał, że w ankiecie jest podane, że co do linii 

901, o której rozmawiali na spotkaniu teoretycznie można się spodziewać jakichś korekt. Spytał czy 

jest jakaś szansa, żeby coś rzeczywiście się już jesienią się pojawiło. Ostatnia poruszona przez 

Radnego sprawa dotyczyła organizacji ruchu na Osiedlu Grzybowym. Wskazał, że dyskutowali 

na temat dodatkowego oznakowania, czy też zmiany organizacji w zakresie oznakowania ruchu co do 

skrzyżowań równorzędnych. Dodał, że Wójt wskazywał, że jakieś ruchy zaczęły dziać stąd pytanie 

jaka jest szansa, żeby coś w tej sprawie się stało na jesieni.  

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński wskazał, że urząd jest zadowolony ze stanu prac, 

sprawności wykonawcy i współpracy z urzędem i GCI. Poinformował, że tak jak wykonawca obiecał 

realizuje terminy. Dodał, że firma obiecała, że zaraz po odtworzeniu, uruchomieniu tego systemu 34 

kamer, które funkcjonowały ruszą z kopyta z nowymi lokalizacjami. Zastępca Wójta wskazał, 

że w niektórych miejscach należy wykonać prace podciągnięcia prądu, prace te zostały zlecone. 

Wyraził opinię, że dosyć sprawnie się to powinno odbywać w ciągu najbliższych miesięcy. Zastępca 

Wójta stwierdził, że ruszą z systemem, który jest i to będzie pierwszy krok, a następnie będą 

uzupełniać o 20 nowych lokalizacji. W kolejności Zastępca Wójta Gminy M. Buliński poinformował, 

że temat wzmocnienia oznakowania skrzyżowań równorzędnych toczy się. Opracowują oznakowania 

i posadowienie znaków. Odnosząc się do kwestii linii autobusowej nr 901 wskazał, że jak Radny 

przeanalizuje dostępne informacje to zauważy zmiany, jeśli chodzi o częstotliwość kursowania tych 

autobusów przez osiedle, która się zmniejszyła. Dodał, że zostały odchudzone kursy o mniej 

obsadzonych godzinach. Wskazał, że planowane zmiany zakładają uruchomić od 3 października br. 

Zastępca Wójta dodał, że odnośnie przebiegu linii autobusowej, póki co będzie prowadziła przez 

osiedle, ponieważ tak jak rozmawiali na ulicy Kukułczej są progi zwalniające, którą ewentualnie miał 

kursować autobus, po wyjeździe na ulicę Sosnową, co wymagałoby też zbyt dużych nakładów by 

w tej chwili temat ruszać.   

 

Radny G. Słowiński w imieniu nieobecnego na sesji Radnego Z. Hąci spytał, jak wygląda kwestia 

boiska w Chludowie.  
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Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że po pierwsze zdecydowali się o rozszerzeniu 

opracowania koncepcji. Dodał, że jest na to czas, ponieważ nie udało się uzyskać środków 

z Ministerstwa Sportu na remont tego boiska. W związku z tym Wójt wskazał, że ma złe wiadomości 

dla Radnego Z. Hąci, gdyż nie będzie remontu. Wójt poinformował, że czekają na koncepcję i tak jak 

wspominał na Komisji będą ją składali do Lokalnej Grupy Działania na dofinansowanie realizacji tego 

remontu po korekcie, która dotyczy zwiększenia obszaru pobocza o 2,5-3 m, żeby użytkowanie boiska 

było bezpieczniejsze.   

 

Radny M. Bajer podtrzymał pytanie Radnej J. Pągowskiej odnośnie remontu przy filii szkoły 

w Golęczewie. Wskazał, że chciałaby, aby została udzielona kompetentna odpowiedź na to pytanie. 

Radny odnosząc się do słów Wójta o nasadzeniach w Golęczewie zadał pytanie co właściwe oznacza, 

że nie będzie nasadzeń w Golęczewie. Spytał, czy koncepcja, która była wypracowana o nasadzeniach 

dodatkowych całkowicie upadła i drzew w Golęczewie nie będą sadzić.    

Wypowiedź Radnego została przerwana. Głos z sali wskazał, że w Golęczewie nie będzie nasadzeń 

drzew wzdłuż dróg powiatowych.   

Radny M. Bajer stwierdził zatem, że ta kwestia jest doprecyzowana.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że wniosek Radnej J. Pągowskiej jest jak najbardziej 

zasadny, że należy się pochylić nad tą sprawą. Wskazał, że przekaże pracownikom, żeby pojechali 

i pochylili się nad tą sprawą. Wójt dodał, że na ten rok zakładali 50-60.000,00 zł na to zadanie, 

a z ocena kosztorysanta wskazuje na kwotę między 200-300.000,00 zł. Wójt podkreślił, że nie 

zamykają tego placu zabaw, poprawią go i będzie działał do przyszłego roku, kiedy to zostanie 

solidnie przebudowany. Wójt wskazał, że dzisiaj rozmawiają o tej sprawie w wolnych głosach 

i wnioskach, a trzeba było poruszyć tą kwestię na etapie dyskusji budżetowej. Dodał, że Rada 

zdecydowała o uwolnieniu potężnej kwoty na inwestycje, które zdaniem Wójta ciężko będzie w tym 

roku zrealizować. Wójt zaproponował, że zabezpieczą na tyle plac, by dzieci mogły z niego korzystać, 

a w przyszłym roku zadanie zostanie umieszczone w budżecie.   

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszk poinformował, że wiele gmin w Polsce już 

wprowadziła, część się zastanawia przed okresem zimowym czy w godzinach nocnych nie wyłączać 

oświetlenia zewnętrznego w miejscowościach. Przewodniczący wskazał, że budżet jest jaki jest, ale 

przez inflację, podwyżki prądu trzeba zastanowić się powoli co będzie zimą, kiedy dni będą dłuższe. 

Dodał, że gmina jako jedna z najbogatszych w Polsce może sobie jeszcze pozwalać na nie wyłączanie 

prądu, ale co dalej, czy może myśleć już o tym, tym bardziej że w gminie jest już urządzenie sterujące 

oświetlaniem ze smartfona, żeby ewentualnie na parę godzin w nocy wyłączać oświetlenie. 

Przewodniczący Rady spytał jak to się będzie miało wówczas do różnych zdarzeń losowych. Ponadto 

Przewodniczący spytał, czy poczyniono jakieś kroki w temacie zalewów w Biedrusku. 

Przewodniczący Rady Gminy wskazał, że od ostatniego spotkania z mieszkańcami na zebraniu 

osiedlowym w czerwcu, ubyło kolejne 40 cm wody w zalewie. Przewodniczący spytał czy to nie czas, 

żeby podjęli jakeś kroki.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zapewnił zebranych, że na naradzie kierowników przekazał 

wszystkim kierownikom referatów i wydziałów, kierownikom jednostek i zakładów budżetowych, 

spółek, żeby przygotowali swoje propozycje dotyczące możliwości wprowadzenia systemów 

oszczędnościowych czy optymalizujących koszty związane z funkcjonowaniem tak, aby jak najwięcej 

można dobrego funkcjonowania i korzystania z infrastruktury komunalnej zostawić. Wójt poprosił 

o zaufanie, wskazał, że przygotują takie rozwiązanie, które będzie wpisywało Gminę Suchy Las 

do grupy gmin, które poważnie myślą o oszczędnościach finansowych. Wójt odnosząc się do spotkań 

Radnych stwierdził, że nie wie, czy brali pod uwagę drugi obowiązek, który spoczywa 

na samorządach, a którym jest przygotowanie społeczności lokalnych do takiego korzystania z paliw 



31 
 

i ich pochodnych, aby zmniejszyć zużycie paliw i energii, szczególnie w okresach jesienno-zimowych. 

Wójt poinformował, że przedstawią taki pomysł, z którego mieszkańcy będą mogli korzystać i jeśli 

uda się taki pomysł wypracować, to będą starali się jako gmina pokazać, jak to można zrobić. Dodał, 

że Radni zobaczą w okresie jesienno-zimowym działania gminy. Wójt wyraził przekonanie, 

że urzędnicy staną na wysokości zadania. Stwierdził, że może nie będzie to zbyt ładnie wyglądało 

w nocy, ale można dużo rzeczy zrobić, które w okresie na przykład świątecznym nie muszą kosztować 

gigawatogodzin w ujęciu sezonowym. Odnosząc się do drugiej kwestii Wójt wskazał, że odbyło się 

pierwsze spotkanie z zespołem, który opracuje koncepcję. Na współpracę z gminą zgodziło się dwóch 

naukowców z Uniwersytetu Przyrodniczego, którzy opracują koncepcję mając na uwadze kwestię 

biotechniczną oraz hydrologiczną. Wójt wskazał, że odbyło się pierwsze spotkanie, w sierpniu 

zaplanowano wizję lokalną, jest uzgodniony termin z wojskiem celem zobaczenia rozwidlenia zlewni 

oraz określono spotkanie w Wodami Polskimi. Wójt wskazał, że niestety upadła koncepcja 

przepompowania wody z Warty systemem 12 pompowni z wykorzystaniem sprzętu pożarniczego. 

Podkreślił, że działają w sprawie zalewów, liczą również na to, że pogoda chociaż trochę pomoże, 

ponieważ obserwowany stan zalewów, nie jest tylko wynikiem jakiegoś złego dekretu albo 

zarządzenia Wójta, tylko wszędzie tej wody ubywa. Wójt poinformował, że nie chcą dokładać 

negatywnego zjawiska w tym okresie jakim byłoby zarybianie co na pewno zostanie krytyczne 

odebrane przez wędkarzy. Wójt podkreślił, że pierwszy alert, który wskazali naukowcy to zarybianie, 

zwłaszcza gatunkami, które robią z dna gnojnie w takim okresie, zatem w tym roku nie będą 

dokonywali zarybień.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak w imieniu swoim i Radnego 

K. Łączkowskiego wskazał, że jeśli odbywają się wizje lokalne, spotkania, rozmowy to wyrażają chęć 

by w miarę możliwości uczestniczyć w tych spotkaniach. Przewodniczący wskazał, że w dniu 

6 września br. odbywa się zebranie osiedlowe w Biedrusku, na którym również mieszkańcy chcieliby 

usłyszeć głos dotyczący zalewu. Przewodniczący kierując zapytanie do Wójta poprosił, by na 

to spotkanie w miarę możliwości oddelegować osobę kompetentną, która w tym temacie parę słów 

mogłaby zreferować mieszkańcom.  

 

Radna W. Prycińska wskazała, że na posiedzeniu Komisji Budżetowej była mowa o ścieżce 

rowerowej na ulicy Poziomkowej, która jest w trakcie projektowania. Wskazała, że wraz z kolegami 

z klubu zrobili wizję lokalną. Radna wniosła o zachowanie lip po prawej stronie od ulicy Szkolnej 

w kierunku ulicy Stefańskiego za rondem Powstańców Wielkopolskich. Poprosiła, żeby architekt miał 

baczenie na utrzymanie tychże lip.  

 

Radna J. Radzięda odniosła się do sugestii Wójta Gminy, że Rada mogła wprowadzić na sesji jako 

zadanie budżetowe remont placu zabaw w Golęczewie. Radna nie zgodziła się z tym stwierdzeniem. 

Wskazała, że zapewne Rada mogłaby to zrobić natomiast na posiedzeniu w czerwcu Komisja wraz 

z p. Skarbnik ustalili, że Referat Komunalny przygotuje wycenę zadania, która zostanie przedstawiona 

Radzie i jak najszybciej powstanie zadanie, które będzie realizowane przez Referat Komunalny 

w ramach jego środków albo Radni wpiszą je do budżetu. Radna stwierdziła, że zamiast złośliwości 

Wójt powinien pogonić urzędników do pracy.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera poinformował, że obowiązują pewne procedury. Wskazał, 

że Radni nie są od poganiania urzędników, gdyż między Radnymi a urzędnikami jest wielka woda. 

Osobą, która jest łącznikiem, jest organ wykonawczy. Wójt, odnosząc się do wypowiedzi Radnej 

J. Radziędy poprosił, żeby nie używała takich określeń, bo na pewno nie pomaga to sprawie. 

Wójt wskazał, że Radna doskonale zdaje sobie sprawę, że jej wypowiedź będzie komentowana. 

Powtórzył, że nie pomaga to sprawie. Wójt stwierdził, że dokładnie było tak, jak przedstawiła Radna 

J. Radzięda. Zostało to przygotowane, firma przedstawiła koszty realizacji. W międzyczasie pojawiła 
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się kwestia odparzonej podłogi, o czym Radni mieli świadomość. Odnosząc się do Radnych wskazał, 

że wymiana podłogi nie kosztuje 1000 zł. Wójt poinformował, że postanowił wpisać zadanie 

do projektu budżetu, ponieważ jest to plac zabaw, który ze spokojem może funkcjonować 

do przyszłego roku, w którym to zostanie wykonany za 300-350.000,00 zł. Wójt wyraził opinię, 

że wszyscy się przyzwyczaili, że wystarczy coś powiedzieć, napisać maila i przesłać, aby za dwa 

tygodnie sprawa się już toczyła. Wójt wskazał, że tak było, ale nie musi być. Zaproponował Radnym 

procedurę, przy czym wskazał, by pamiętać o tym, kiedy będą rozmawiać o sprawach, które powinny 

znaleźć się w budżecie. Wójt wskazał, że na pewno to zadanie w projekcie budżetu ujmie.   

Radna J. Pągowska odnosząc się do wypowiedzi Wójta Gminy wskazała, że Radnej J. Radziędzie 

jak i jej chodziło o przyspieszenie kwestii remontu. Wskazała, że na spotkaniu na Komisji Oświaty 

Dyrektor wyraźnie powiedziała, że dostała zgodę tymczasową i wyraźnie wybrzmiało to, że dzieci nie 

będą mogły uczestniczyć w zabawach na placu zabaw. Radna dodała, że odparzona, wypaczona 

nawierzchnia zaistniała dużo wcześniej. Radna stwierdziła, że komisja odbyła się w maju lub 

w czerwcu i był to główny, podstawowy element, na który Dyrektor przedszkola wraz z Dyrektorem 

szkoły zwrócili uwagę, że właśnie ta wypaczająca się nawierzchnia powoduje utrudnienia 

i uniemożliwia dzieciom korzystanie z tego placu zabaw. Radna wyraziła opinię, że sprawa 

nawierzchni chyba nie wyszła później tylko wręcz zainicjowała remont placu zabaw.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że nie będzie już tego zmieniał, ponieważ tak 

postanowił. Wójt odnosząc się do Radnych wskazał, że dobrze byłoby, gdyby przyjęli jego 

stanowisko, bo dopiero mogliby przypadkowo doprowadzić do sytuacji, że jakaś komisja za chwilę 

będzie się zajmowała i analizowała, kiedy jaka informacja została przedstawiona. Wójt wyraził opinię, 

że nie jest nowością, że prowadzone są dwie polityki. Wójt wskazał, że we wskazanych zebraniach nie 

brał udziału. Wójt zachęcił Radnych, do niezapraszania kierowników bez udziału Wójta albo poza 

udziałem Wójta na spotkania, bo wtedy właśnie tworzone są jakby dwa obiegi informacyjne. 

Wójt wskazał, że rozmawiał z Dyrektorem szkoły, który zgodził się na takie przyjęcie sprawy i dzięki 

temu jako Wójt ma sprawę załatwioną. Podkreślił, że plac zabaw zostanie przygotowany na tyle, 

że będzie można z niego bezpiecznie korzystać, a sprawa koncepcji placu zabaw z zabawkami, które 

określili pracownicy przedszkola zostaje skierowana do projektu budżetu. Wójt wskazał, że jeśli 

od nowa zebrani zaczną o tym dyskutować, zapraszać się i wzajemnie kontrolować to znowu wzmocni 

się dwubiegunowość i wszystko rozjedzie.   

Radna J. Pągowska poinformowała, że taka informacja padła na Komisji bezpośrednio od dyrekcji 

szkoły. Wskazała, że Radni sami sobie nie wymyślili tego, że nawierzchnia się wypaczyła. Sprawę 

tą wskazała Dyrektor przedszkola i Dyrektor szkoły.  Radna wyraziła zadowolenie z informacji, że 

plac zabaw zostanie na tyle poprawiony by dzieci mogły z niego korzystać, przy tym nie widząc nic 

przeciwko temu, żeby taki kapitalny remont całościowy zrobić i ująć w budżecie na rok 2023.   

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera zapewnił zebranych, że na jego spotkaniu Dyrektor wyraził 

ogromną radość, że plac zabaw będzie w przyszłym roku kompleksowo wyremontowany według 

nowej koncepcji. Wójt kierując wypowiedź do Radnych wskazał, by przyjrzeli się obecnej dyskusji 

i wykorzystali ją jako przykład. Wójt wskazał, że zabezpieczono kilkadziesiąt tysięcy złotych, żeby 

zrealizować pomysł za kilkaset tysięcy. Wójt podkreślił, że poradził sobie z tym problemem i ma 

wizję na rok przyszły, a podczas dyskusji w wolnych głosach i wnioskach rozmawiają o tym, jak to 

zrobić za te kilkadziesiąt tysięcy zł. Wójt wskazał, że on tych pieniędzy nie znajdzie, chyba 

że Przewodniczący Rady Gminy o to pytał zadając pytanie na przerwie o sesję nadzwyczajną.  

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że pytał o sesję nadzwyczajną, żeby 

Radni nie byli zaskoczeni, gdyż w czasie sesji Wójt wspomniał, że złoży wniosek o taką sesję. 

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera wskazał, że złoży wniosek o sesję nadzwyczajną. 

Wójt korzystając z punktu wolne głosy i wnioski spytał Przewodniczącego Rady Gminy Suchy Las 

R. Banaszaka o to co miał na myśli, pytając go o sesję nadzwyczajną, która teoretycznie mogłaby 



33 
 

dotyczyć dwóch tematów. Pierwszym byłoby ponowne przemyślenie całej historii sprawy 

w Złotkowie, gdyby na przykład Radnym już coś więcej zagwarantował niż że cena będzie niższa. 

Następnie Wójt wskazał, że Przewodniczący Rady Gminy mógł pomyśleć, że sesja nadzwyczajna 

będzie dotyczyć wniosku do Polskiego Ładu w sprawie zupełnie nowego zakresu.   

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak wskazał, że między innymi o tym myślał.  

Wójt Gminy Suchy Las G. Wojtera stwierdził, że faktycznie o tym mówił na sesji i wyraził zdanie, 

że chyba tak zrobi, bo sprawa jest na tyle poważna, bo dotyczy niemałych pieniędzy. Wójt odniósł się 

do wypowiedzi Radnego M. Przybylskiego, który na sesji wskazał, że 15.000,00 zł to dla wielu 

ogromne pieniądze, zatem jak zebrani rozmawiają o milionach złotych to powinni określać je jako 

niewyobrażalnie wielkie pieniądze. Wójt wyraził opinię, że nie wie czy jednak nie powinni się 

z Radnymi podzielić odpowiedzialnością za ten wniosek, bo jak wszyscy wiedzą, następnego dnia po 

sesji będzie informacja, że to Wójt unieważnił przetarg i dlatego inwestycja w Złotkowie nie będzie 

budowana. Dodał, że brał pod uwagę to ryzyko, dlatego podczas przerwy na korytarzu użył słowa gra, 

dlatego że ona niczemu nie służy. Odnosząc się do Radnych wskazał, że oni nic nie budują, wyraził 

opinię, że gdyby nie projekty za czasów Przewodniczącego Rady J. Ankiewicza to w gminie by się nic 

nie budowało. Wójt wskazał, że zebrani kręcą się w kółko, bez przerwy dyskutują, zmieniają 

koncepcje, rozmawiają, zlecają opinie dot. sensowności, tracą tylko pieniądze a mało budują. Wójt 

wskazał na przykład inwestycji w rejonie ulicy Diamentowej, na którą projekty powstały w 2011-

2012, którą kończą, bo są projekty.   

 

Radny M. Bajer odnosząc się do tematu kanalizacji w Golęczewie rejon Północny spytał, kiedy 

będzie można się podłączyć do kanalizacji, która w zasadzie jest już wykonana, a mieszkańcy nie 

mogą się podłączyć do głównej rury spustowej.   

 

Zastępca Wójta Gminy Suchy Las M. Buliński odpowiedział, że kompletowana jest dokumentacja 

do odbioru Aquanetu. Wskazał, że w przyszłym tygodniu odbędzie się spotkanie z Aquanetem, 

na którym postara się ustalić dokładną datę, kiedy będzie to możliwe.   

 

Ad. 17. Zamknięcie sesji (03:13:32*) 

 

Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak kierując wypowiedź do Radnych wskazał, 

że w przypadku pojawienia się wniosku Wójta Gminy o zwołanie sesji nadzwyczajnej, prezydium 

i Przewodniczący w ciągu 7 dni zwołuje sesje, zatem należy mieć to na uwadze w sierpniu lub we 

wrześniu 

Wobec braku innych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady Gminy Suchy Las R. Banaszak 

zamknął XLVIII sesję Rady Gminy Suchy Las VIII kadencji w dniu 11 sierpnia 2022 r. o godz. 19:42. 

 

 

          Sporządziła:      Przewodniczący Rady 

        Agata Lankiewicz                                   Gminy Suchy Las 

        Radosław Banaszak  

 

* Wskazane okresy czasowe odnoszą się do nagrania audio-video.  


